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1.  Debat i votació propostes de resolució derivades de la sessió sobre l’estat de la  
Ciutat 

 
Sr. Batle: 
 
“Molt bon dia, si les hi pareix s’aixeca la sessió plenària”. 
 
 Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Bon dia gràcies. Bé, presentam proposta a aquest debat de l’Estat de la Ciutat, en matèria de mobilitat, 
una qüestió central que és la necessitat de renovar la flota de l’EMT que ja supera en escreix els límits 
raonables d’antiguitat i de manera imperiosa i immediata i així ho posam de manifest amb aquesta 
proposta, consensuar la fórmula, evidentment s’ha de cercar una fórmula, consensuar-la iniciar d’una 
manera immediata aquesta renovació, també proposam constatar, reconeixer que existeix un problema 
estructural de mobilitat i transport públic al corredor de Llevant, aquesta connexió entre Palma, 
Molinar, Coll d’en Rabassa, Can Pastilla, S’Arenal això és una qüestió també evident, així està 
diagnosticat i aquí el que introduïm és  apostar per implementar en un futur la millora d’aquesta 
connexió de transport públic. Aquí hi ha una errada de redacció perquè evidentment hi ha diferents 
sistemes que serien alterns,  es llevaria “consistents” i posaríem, “ja sigui en metro lleuger o metro bus 
o connexió amb l’EMT de S’Arenal a Can Pastilla” de la millor manera que s’estableixi pels tècnics, és 
constatar la realitat d’aquest problema i una sèrie de mètodes alternatius per poder solventar o ajudar a 
solventar aquesta problemàtica. També després una altra en relació a la bicicleta, com eix central de la 
mobilitat. Aquesta mobilitat no motoritzada que millora, fa més amable la ciutat, en qüestió 
d’urbanisme presentam també dues propostes, una en relació al Jonquet on proposam reformular  de 
manera substancial l’avanç que l’equip de govern ha presentat en relació a la protecció, al pla especial 
de protecció del Jonquet, amb la línea de les al·legacions que han presentat diverses entitats, 
plataformes, arquitectes, hi ha unes argumentacions tècniques molt sòlides, que deixen clar que el 
projecte, així com l’han presentat vostès s’ha de reformular de manera substancial, per respectar el 
caràcter i les tipologies urbanístiques del barri del Jonquet. També amb una qüestió al barri del Molinar, 
proposam que no es tramiti, proposam instar a l’Autoritat Portuària a no tramitar cap projecte 
d’ampliació del port del Molinar que no sigui prèviament consensuat amb veïnats, amb entitats i 
plataformes ciutadanes i que garanteixi un port petit adaptat a la idiosincràsia i topologia urbanística 
d’aquell barri, no només s’ha de retirar l’actual projecte, sinó que un futur projecte ha de quedar 
consensuat amb totes les parts implicades, tenint en compte sobre tot la gran mobilització popular que 
hi hagut en el Molinar en aquest tema i és necessari consens per avançar en aquest projecte. Després 
presentam una sèrie de propostes a nivell Institucional, una que ahir ja varem fer bastant d’esment, 
instar al president de govern a dialogar de manera immediata amb la comunitat educativa i els seus 
representants per intentar establir vies de solucions a aquest conflicte que afecta el sistema educatiu i 
l’aprenentatge dels nostres infants, és una moció bastant neutral, simplement es demana diàleg, diàleg 
al president del govern en relació a un tema que efectivament està general una problemàtica greu a 
aquesta ciutat, també, tot el sistema educatiu i en aquesta ciutat especialment. I després també a nivell 
institucional també el que demanam, aposta pels drets dels ciutadans a decidir i ser consultats en 
referèndum sobre si prefereixen monarquia o república com a forma d’estat, una qüestió que ens pareix 
obvia, mai s’ha pogut fer aquest referendo, mai la ciutadania ha pogut decidir si s’estima monarquia o 
república i pensam que és una qüestió democràtica bàsica, després també simplement reconèixer que la 
república com a forma d’accedir a la Jefatura de l’Estat és més democràtic, més igualitària justa que la 
monarquia un text que pesam que es compartible absolutament per tothom es evident que és així, 
després també proposam amb aquesta línea rebutjam la tramitació als acords d’una llei orgànica 
d’abdicació de la corona que possibiliti l’accés a la Perfectura de l’Estat d’un nou rei sense que aquesta 
decisió sigui prèviament consultada als ciutadans en referèndum i després una altra relació a decidir, 
incloure al poble de les Illes Balears a decidir i democràticament el seu futur. Pensam en relació a la 
monarquia que evidentment hi ha un problema de manca de legitimitat, si ara accedeix a la prefectura 
de l’Estat un nou cap d’Estat, sense que la ciutadania sigui consultada, evidentment serà una manca de 
legitimitat si es  produeix així com s’està planificant des de, per part del Partit Governant i per part del 
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PSOE també, en aquesta qüestió, pensam que el nou cap d’estat accedirà al càrrec pel fet de ser fill 
d’algú, en ple Segle XXI i amb el que està passant injustificable, que algú accedeixi a un càrrec públic, al 
màxim  simplement per ser fill d’algú altre i després en tot això es demostra, pareix, es pensa la 
ciutadania com a menor d’edat, no pot consultar, així com s’està planificant aquesta successió a la 
corona i també demostra que pareix que hi ha por a que els pobles, la ciutadania es pronuncia, sobre 
una qüestió bàsica com és la prefectura de l’estat. La Constitució ha de poder ser revissada, rebutjar 
amb aquest fonamentalisme constitucional de que el que no hi ha a la Constitució no existeix, com ha 
dit algú recentment i la veritat es que pensam que totes aquestes qüestions des d’una òptica 
democràtica són perfectament aprovables per tots els grups. Moltes gràcies, cedeixo la paraula a la Sra. 
Truyol”. 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si també hem presentat diferents propostes sobre economia i ocupació, ja ho hem dit moltes vegades 
que creiem que des d’aquest Ajuntament es pensava fer una feina més ferma per un canvi de model 
econòmic i social, per això demanam que aquest ajuntament es pornunciï en aquest sentit, que aposti 
d’una manera ferme, per aquest canvi d’aquest model econòmic, una economia més democràtica, hi ha 
els drets dels treballadors i el medi ambient siguin l’eix central de l’economia i que sigui una economia 
arrelada al territori i que defensi la dignitat i la felicitat de les persones, òbviament. També en aquest 
sentit consideram que és important per fer aquest canvi de model econòmic, que des de l’Ajuntament 
d’una manera activa es potenciïn el models econòmics que avancin cap aquest camí en el benestar 
social i ambiental de Palma i de la resta del món, per això consideram important que des de PalmaActiva 
i des de l’Ajuntament es potenciïn l’economia verda i sostenible, l’economia de la cultura de la cura, etc, 
que són factors de futur que a més és molt difícil que es deslocalitzin que siguin empreses que es vagin a 
un altre lloc, i a més aporten un gran benestar per les persones i pel medi ambient que és ben 
important. I també demanam que des de PalmaActiva s’assumeixin una sèrie de polítiques i canvis de 
rumb, perquè consideram que PalmaActiva s’equivoca de camí amb la priorització de l’emprenedoria, ja 
ho hem dit altres vegades i el que consideram es que PalmaActiva ha de prioritzar precisament aquesta 
economia local i de proximitat i que ha fer una feina més activa per fer feina amb el teixit econòmic de 
les petites i mitjanes empreses, les cooperatives, les empreses d’insercció, totes aquestes empreses i 
entitats que aposten per una economia social i ambiental molt més responsable. Així mateix també 
demanan que des de PalmaActiva, es prioritzi d’una manera molt més clara la inserció i la intermediació 
laboral i en aquest sentit demanam una sèrie d’iniciatives com què s’incrementin els recursos  humans i 
materials, que es descentralitzin les oficines d’intermediació i orientació laboral i que es facin programes 
especialitzats pels sectors que estan especialment castigats per aquesta etapa econòmica com són les 
persones joves, persones en risc d’exclusió social, les dones, els aturats de llarga durada, etc., i que des 
de PalmaActiva les ofertes de treball que gestionin es marqui des de PalmaActiva quin són els 
condicionants que han de seguir, que no qualsevol feina suposa una dignitat per les persones i des de 
PalmaActiva han de defensar això el dret dels treballadors i de les persones i també demanam que des 
d’aquí amb el mateix sentit i amb la mateixa lògica, es rebutgin les darreres reformes i mesures laborals 
que el que fan es precaritzar encara més els treballadors i treballadores i  les seves famílies. Per un altre 
costat, en temes d’igualtat demanam que una vegada més el Partit Popular, tengui l’oportunitat de 
reconèixer el dret a les dones a decidir sobre la seva maternitat del seu cos i demanin la retirada de 
l’avantprojecte que tenen a nivell estatal en Gallardón i que s’aposti més per polítiques d’igualtats des 
de la regidoria d’Igualtat que creim ha quedat molt  malmesa. I en termes de medi ambient, què hi hagi 
una aposta ferme cap un canvi de model energètic, allò on les renovables, l’eficiència energètica, 
s’estalvi energètic i l’autoconsum siguin central i també que la recollida selectiva de residus, amb una 
gestió molt més ecològica i en aquest sentit, tornam a demanar que el Consell de Mallorca revisi el 
contracte i les taxes amb TIRME i que el Consell de Mallorca no importi residus defora de l’illa, perquè 
creiem que això aprofundeix més amb aquesta estafa de la gestió de residus que es té i també 
demanam de nou que s’obri un procés participatiu en tècnics, veïnats i comerciants, perquè es defineixi 
quin és el sistema de recollida pel centre la ciutat que substituirà la recollida pneumàtica. Després 
també demanam que es lamenti la feina que s’està fent des de la regidoria d’infraestructures i el seu 
regidor en especial, ja que des de fa dos anys està parlant i s’ha aprovat varies vegades que es cediran 
terrenys per horts urbans i encara no s’ha donat cap passa. I de nou tornam a demanar la retirada 
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l’ordenança cívica, perquè ja ho hem dit des d’un principi, però els darrers esdeveniments també 
demostren que serà una ordenança que generaran moltes més problemàtiques i abusos de poder. 
Gràcies”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“El de MÉS presentam una sèrie de propostes que tenen relació amb  la radicalitat democràtica, ahir Sr. 
Batle, quan vostè va dir que volia llençar un missatge a la ciutadania jo vaig mirar cap a l’esquerra i vaig 
dir, bé, no serà a aquest debat de l’Estat a la Ciutat perquè justament en aquest debat de l’Estat de la 
Ciutat, la ciutadania, la participació ciutadana està totalment marginada i exclòs, es per aquest motiu 
que presentam al Debat de la Ciutat, previ al discurs o previ al debat polític, hi hagi un torn d’intervenció 
d’entitats perquè també puguin expressar com veuen ells l’Estat de la Ciutat i després que aquesta 
intervencions siguin també intervencions de reflexió  perquè els partits també en el seu discurs les 
tenguin en compte. Un Debat de l’Estat de la Ciutat sense participació ciutadana és una autèntica 
capelleta de partits polítics i que això no té cap tipus d’interès pel ciutadans, és imprescindible que en 
aquest debat hi hagi participació ciutadana,  perquè sinó al final, miri, periodistes, alts càrrecs però la 
ciutadania no connecta amb aquest debat gens ni  una mica, per això presentam una proposta de que hi 
hagi un torn d’intervencions ciutadanes perquè també puguin donar opinió sobre l’Estat de la Ciutat. 
Després seguim insistint en que és imprescindible canviar la forma de fer política. Crec que aquestes 
eleccions europees, són un avís per tots aquells partits que estan  fent una forma de fer política que es 
vincula amb la democràcia representativa i no amb la participativa. Quines eines municipals poden 
utilitzar perquè la nostra forma de fer política, connecti amb les persones, amb les entitats, connecti 
amb la participació ciutadana? Primer, pressuposts participatius, el dret a decidir  de les persones per 
poder decidir cap on van els seus diner. Després de la iniciativa popular municipal, el dret a decidir de 
les persones per poder presentar propostes als plenaris, acutalment es necessiten 40.000 signatures, 
40.000 signatures un ciutadà necessita per presentar una proposta al plenari és una aberració, un 
atemptat contra la participació i nosaltres tenim el dret i el deure d’instar al Parlament perquè aquesta 
assignatura es rebaixi a un 1%, que evidentment les propostes ciutadanes han d’estar avalades, sí, però 
no amb 40.000 assignatures, sinó en 4.000. Després, donar compte de la feina feta, fa dos, tres mesos es 
va votar, el Partit popular va votar en contra de que els regidors tenguem tots l’obligació de 
compareixer amb audiència pública per donar compte de la feina feta, explicar les línees de treball i a la 
vegada també resoldre dubtes de la gestió municipals. Vostès també varen votar que no. Crec que 
després de les europees, haurien de fer una reflexió de les polítiques que estan fent vostès. Després,  
guies de consultes, l’Estatut d’Autonomia, els Estatuts de les Illes Balears, dóna possibilitat per 
desenvolupar una guia de consultes populars, una guia de consultes que pugui veritablement conèixer 
que pensen els ciutadans de diversos temes, com per exemple es podria haver fet una sobre el tema del 
Molinar. Temes municipals que evidentment cap dels partits ho diuen al programa electoral però 
després surten a l’agenda política, durant la legislatura i els ciutadans no han pogut ni decidir ni tractar 
aquestes qüestions. La Llei de consultes és clau per què els ciutadans puguin decidir qualsevol cosa, la 
democràcia no és només anar a votar cada quatre anys, no només és anar a votar. Després tema serveis 
socials, demanam una cosa tan senzilla i tan coherent que les ajudes econòmiques urgents es paguin de 
forma urgent, en un màxim de 48 hores, perquè les ajudes econòmiques urgents s’estan pagant en un 
mes de retràs, no són ajudes econòmiques urgents, les ajudes econòmiques urgents, s’haurien de pagar 
de forma urgent i després un compromís d’aquest ajuntament, que després del 31 de desembre de 
2015, seguirem estant devora els ciutadans, els que tenen més dificultats, els que tenen més problemes 
i aquest ajuntament s’ha de posicionar  què garantirà  la prestació de serveis socials després de 31 de 
desembre de 2015. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Miri, efectivament som a la segona part d’aquest Debat de la Ciutat i 
seguint en el discurs i la defensa d’una ciutat que ha d’atendre a aquesta alta desigualtat social d’una 
forma distinta, aquest quadrat comptes, a base de desquadrar la vida de la gent, nosaltres presentam 62 
propostes, que tenen a veure en la millora de l’atenció social, què tenen a veure en la defensa dels 
serveis públics, que tenen a veure amb la dinamització econòmica i la promoció desocupació de la 
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ciutat, en la defensa d’un projecte de ciutat i de qüestions específiques que estan sense abordar i  
propostes que reunim entorn a una idea i és combatre un cert retrocés democràtic que també vivim a 
aquest ajuntament. Me facin o me permetin destacar en aquest sentit un fet, que jo crec que és greu, 
un fet lamentable i és tancar o estar al darrer tram d’una legislatura a punt de tancar sense tenir un 
Defensor de la Ciutadania,  una reivindicació que hem duit a aquest plenari, en el qual hem arribat a 
acords, mesos darrera mesos, però que, demostra, jo crec la clara deixedessa de l’equip de govern 
municipal i la realitat es que seguim sense tenir-ho com aquell lament hem tenim d’altres que feim 
constar també en el conjunt de les propostes, però volem destacar sobre tot des de les fileres del grup 
municipal socialista uns certs acords de mínims que proposam a l’equip de govern, que li proposam Sr. 
Batle i que es resumeixen en déu, mínims per aquest futur immediat que tenim, que són aquests mesos, 
aquest any que tenim abans de tancar la legislatura. El primer, pensam que és imprescindible que 
aquest Ajuntament garanteixi la prestació de serveis socials, que pugui garantir la plantilla, i garanteixi la 
cartera de prestacions de serveis socials més enllà de desembre de 2015, garantir el pagament de les 
ajudes econòmiques urgents, en un termini màxim de 48 hores des de la seva tramitació, garantir els 
serveis de menjador escolar, vostè ens donava la paraula ahir, nosaltres duim aquest proposta durant 
tot l’any per evitar problemes de malnutrició infantil, proposam recuperar el programa Èxit, pensam que 
és una iniciativa que té cabuda dins la realitat econòmica de la ciutat. Instar al govern de les Illes Balears 
a dialogar amb la comunitat educativa, per superar una situació insòlita, perjudicial, incomprensible i 
que és una veu que no només li clamen els grups de l’oposició sinó importants i reconegudes veus de la 
societat civil, actuar sense direcció en Platja de Palma i en concret durant aquesta temporada estival, 
incrementant la neteja i obrint una oficina de policia, reemprendre polítiques actives d’ocupació i 
reclamar un conveni d’hosteleria just i equitatiu, entre treballadors i empresaris, també ens hem de 
posicionar sobre això, Sr. Batle, com a ciutat, defensar els interessos de la ciutat, en relació i ampliació 
del port de Palma, és una de les actuacions més fonamentals que tenim a damunt la taula els propers 
mesos, cercar solucions a projectes paralitzats, ahir en parlàrem d’uns quans, aquí les teniu i complir els 
acords de ple, publicar –ne el seu seguiment i avançar en transparència traslladant a la ciutadania la 
informació si pot ser, sempre sense  manipular. Aquestes són les nostres 10 propostes de mínims i ens 
agradaria destacar un parell de qüestions seguint amb el fil conductor que ahir remarcarem en el nostre 
discurs en el debat i per això m’agradaria passar la paraula a la Sra. González”. 
 
Sr. González  Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Efectivamente siguiendo la línea pro-positiva que hemos planteado desde el Grupo 
Municipal Socialista queríamos remarcar dentro del ámbito de la educación, de la educación pública de 
nuestra ciudad, dos temas que nos parecen fundamentales, principalmente el compromiso de este 
Ayuntamiento del equipo de gobierno y de todo el plenario, el hecho de garantizar los comedores 
escolares durante el verano. Hemos visto estos últimos días, como la defensora del Pueblo que no  es 
sospechosa de ser de izquierdas ni de llevar camisetas verdes, planteaba la necesidad de garantizar la 
existencia de estos servicios públicos durante el verano dada la grave situación en la que se encuentran 
tantísimas familias debido a la crisis, crisis que estas familias no tienen ninguna culpa. La Defensora del 
Pueblo, lo plantea como una prioridad y pide en unos términos, que yo podría decir, exige, de exigencia, 
que en este empeño, en esta prioridad, deben comprometerse el conjunto de las administraciones 
públicas, en este sentido más allá de las ayudas de emergencia o las ayudas de becas que da el 
Ayuntamiento, consideramos que es importante que se comprometa este Ayuntamiento en conseguir 
que haya los comedores escolares que sean necesarios en toda la ciudad. Tenemos la información de 
que hay en esta, para este veranos, siete colegios consideramos que ha sido la iniciativa de las AMIPAS, 
lo han hecho con las subvenciones que da el propio Ayuntamiento, pero creemos que las comisiones 
educativas del Ayuntamiento deberían implicarse las dos áreas, tanto Bien estar social como Educación, 
para comprobar que en todas las barriadas, no hay ni una barriada que se quede sin este servicio, 
consideramos que esto es de vital importancia y el compromiso del Ayuntamiento tiene que ser aquí 
claro. Por otro lado, estamos viviendo y seguimos viviendo el conflicto educativo que ataca a toda la 
comunidad educativa, todo el ámbito nacional también, pero dentro de nuestra comunidad estamos 
viviendo una situación insostenible de falta de dialogo. Mire el PP ha puesto un cambio de modelo 
educativo que ustedes dirán que tienen derecho ha hacerlo por su mayoría absoluta y porque les han 
votado y todos los argumentos que ustedes dan, pero este cambio de modelo educativo no puede 
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hacerse sin consenso, no puede hacerse sin contar con toda la comunidad educativa, las familias, los 
docentes y todas las administraciones. En este sentido lo que pedimos es que el Ayuntamiento de un 
paso adelante y inste al Govern, a sentarse con la Comunidad Educativa, no es de recibo que el Sr. 
Bauzá, no se siente con la comunidad educativa, una y otra vez se le pida y no lo hace. Entonces en este 
sentido creemos que es fundamental que se rompa esta dinámica de falta de dialogo, la educación 
pública tiene que llevarse adelante con el consenso de todos y el Partido Popular, en este caso es cierto 
que no es el Ayuntamiento el que tiene la prerrogativa pero como compañeros de partido deberían y les 
pedimos que lo hagan, que se siente el Govern Balear con la comunidad educativa. Y para terminar el 
resto de propuestas que llevamos a nivel educativo, tratan como no, el tema de los libros, el refuerzo 
escolar  y también del refuerzo al Consell Escolar Municipal que consideramos que son fundamentales 
estas medidas para promover y afianzar y recuperar, perdón, la igualdad de oportunidades, la gratuidad 
de la enseñanza y sobre todo la participación y el diálogo que nos lleven al consenso educativo. 
Gracias”. 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE):  
 
“Gracias Sr. Alcalde, el Partido Socialista siempre lo ha creído y  así lo ha defendido en un sistema de 
servicios sociales que asegure el derecho a las personas a vivir dignamente y donde las necesidades más 
básicas queden cubiertas. El Partido Socialista lo cree y siempre lo ha defendido que quien mejor da las 
respuestas  a las necesidades de nuestros ciudadanos, es precisamente los Ayuntamiento, y más las 
necesidades en el ámbito social de todas aquellas personas que peor lo pasan. En los Ayuntamientos 
somos más rápido, más eficientes, más eficaces y donde tenemos información más y mejor y más real, 
porque precisamente los que estamos en los Ayuntamientos, tenemos los pies sobre el territorio, los 
mejores técnicos sin duda están en los Ayuntamientos y los programas sociales y lo dicen así los 
profesionales  para que sean eficientes y eficaces se tienen que aplicar sobre el territorio. En esta línea 
el Partido Socialista defiende y lo va a defender siempre que los servicios sociales tiene que seguir 
estando donde están en los Ayuntamientos y en este caso en el Ayuntamiento de Palma. Nos duele y 
nos dolió ayer y nos dolió en el anterior pleno cuando el Partido Popular dice que ha dejado de creer en 
este modelo, precisamente el modelo municipalista donde todos los alcaldes que han pasado por aquí, 
siempre lo han defendido y nos duele precisamente  que sea el alcalde de Palma que diga, que bueno, 
que no pasa nada si los servicios sociales pasan a la Comunidad que así se liberan recursos, yo creo y lo 
digo con todos mis respectos que no sabemos de lo que estamos hablando, no se trata de liberar 
recursos, se trata de que si los servicios sociales pasan a la Comunidad Autónoma no se está 
garantizando la continuidad de todos aquellos programas y de todos aquellos servicios que hoy por hoy 
están funcionando y precisamente están funcionando porque están en el territorio, al lado del 
ciudadano y de aquellas personas que necesitan esos servicios y esos programas, por lo tanto es 
fundamental que hoy salgamos con un acuerdo unánime de este pleno, que es garantizar la prestación 
de servicios sociales, de la plantilla y de los programas y servicios más allá del 31 de diciembre de 2015 y 
es fundamental trabajar en esa línea y la ley permite trabajar en esa línea pero para empezar a trabajar 
en esa línea necesitamos que des de aquí salga un acuerdo unánime de que vamos a trabajar en esa 
línea y no es otro que garantizar la continuidad de los servicios sociales en el ayuntamiento de Palma. 
Comentar además que es fundamental también que haya un acuerdo unánime, ayer el alcalde habló 
algo en este sentido de apostar con los servicios sociales, pero para apostar por los servicios sociales no 
solo valen las buenas palabras, no solo valen propuestas que esto es lo que ha presentado el Partido 
Popular que son obligaciones legales que es el cumplimiento de la propia Ley de Servicios Sociales, lo 
que necesitamos son compromisos, lo que necesitamos son ideas, es trabajo, proyectos, recursos 
económicos, recursos humanos, eso es lo que necesitamos y es lo que no hemos visto. Necesitamos 
propuestas específicas para reducir las listas de espera, necesitamos propuestas encaminadas a 
garantizar que las ayudas económicas urgentes, las que consideramos más fundamentales se paguen en 
48 horas, necesitamos establecer todo un trabajo, porque aquellos trabajadores que están a pie de calle 
y no tienen los recursos para dar respuesta a los ciudadanos que pero lo pasan  y que no tienen ningún 
tipo de respuesta por parte del Ayuntamiento o que esa respuesta llega tarde y necesitamos sobre todo 
un consenso en el modelo de servicios sociales que queremos para esta ciudad más allá de 2015. 
Muchas gracias”. 
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Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Avui tenim les proposicions que presentam tots els grups municipals, a nosaltres ens 
toca presentar, el que nosaltres creiem que ha de ser l’acció de govern, amb les característiques de 
l’acció de govern d’aquí a final de legislatura, el que queda, un any i és mantenir l’acció de govern 
dirigides al foment de l’ocupació, a les ajudes als més febles i continuar fent una modernització i 
sostenibilitat de la nostra ciutat amb la clara estratègia de convertir Palma en una ciutat intel·ligent. 
Aquestes són tres característiques importantíssimes, sobre tot foment de l’ocupació, perquè no es que 
hi hagi una àrea que es dediqui a fomentar l’ocupació, sinó que hi ha tota una sèrie de mesures que es 
fan, o estam fent a les diferents àrees que ens duen aconseguir a poc a poc, aquest objectiu de foment 
de l’ocupació, per això proposam les següents accions de govern: mantenir la política d’estabilitat 
pressupostària dels anys 2012 i 2013 que permeti el que va anunciar el batle fa un any i manté també 
avui que és la congelació d’imposts per l’any 2015, una cosa que els ciutadans ens han estat demanant i 
per tan deixar de complir el que posava el programa electoral del Partit Popular que era que cada any 
s’incrementarien els tributs a raó de la inflexió i també com posava el pla d’ajust que varem aprovar. Dir 
que dins, quan parlam de tributs, el més important l’IBI, per la majoria de ciutadans després de la revisió 
cadastral li baixarà respecte al que estava pagant en anterioritat, durant tres anys seguits amb aquesta 
congelació en termes reals, que ni tan sols ens adaptam a l’inflació  farà que els ciutadans de Palma en 
termes reals, paguin manco IBI que a l’inici de la legislatura. També proposam mantenir les diferents 
polítiques de foment de la dinamització com ha estat la declaració de la zona d’afluència turística, la 
normativa de terrasses, etc., tota una sèrie de polítiques de la dinamització que s’han introduït amb un 
impacte positiu de la imatge turística de la nostra ciutat, amb un impuls del nostre comerç, de la nostra 
restauració, dels hotels de ciutat, un producte novedós a la nostra ciutat, esdevenint-se en un element 
desestacionalitzador de la nostra economia, reforçam Palma com havíem marcat a la Fundació Palma 
365 dies  que tengui un producte alternatiu al tradicional de sol i platja. Mantenir les iniciatives de 
Foment de l’emprenedoria i obrir el contracte entre empreses que cerquen gent per fer feina i ciutadans 
que cerquen llocs de feina amb esdeveniments com la fira de l’ocupació de Pama Joc. També defensar 
l’estabilitat institucional reflectida a la nostra Constitució, la Constitució Espanyola com a instrument 
que afavoreix la consolidació de l’actual recuperació econòmica, es vera que existeix una recuperació 
econòmica però que s’ha de consolidar i que nosaltres veiem molt important una estabilitat institucional 
al nostre país. També incentivar els coneixements la responsabilitat i el posicionament  transversal que 
implica la candidatura de Palma a Patrimoni Mundial de la Unesco, nosaltres volem fomentar el turisme 
cultural de la nostra ciutat, i per això creiem que és important incentivar aquest coneixement, 
responsabilitat i reconeixement transversal d’aquesta candidatura. També mirar de negociar o negociar 
la reestructuració del deute ja a termini bancari que permeti una reducció al que és el ritme actual 
d’amortitzacions, duim més de 80 milions d’euros amortitzats, pressupostàriament cosa que no havia 
passat mai a aquest Ajuntament que sempre o be incrementava la deute o bé la refinanciava, es a dir, 
mantenia en definitiva el mateix nivell d’endeutament perquè el que amortitzava li demanava als bancs, 
no empleava pressupost tributari del que pagaven els ciutadans, els tributs que pagaven els ciutadans. 
Per tant, volen reduir aquest ritme d’endeutament, pensam que seran més de 80 el que amortitzarem, 
el batle parlava de 130 amb el pressupost actual, però hem d’afegir que al pressupost de 2015 hi tornarà 
haver una quantitat molt semblant, per tan, si no reestructuram aquest deute, ens tocaria pagar 170 
milions d’euros als bancs. Crec que del que es va debatre ahir, estarem tots d’acord de mirar de fer una 
reestructuració, el que és el ritme de pagament a la reducció de deute bancària ja a termini d’aquest 
Ajuntament. També mantenir una gestió de tresoreria que permeti el que mai havia passat 
anteriorment al nostre Ajuntament que és pagar a proveïdors a 60 dies a registre de les factures, deim 
de registre perquè antigament no existia registre de les factures, per això existien factures al calaix, 
actualment no n’hi ha perquè totes entren per registre i per tant si n’hi hagués alguna que no es pot 
imputar al pressupost com a mínim estaria a la comptabilitat de l’Ajuntament i per tant de manera 
transparent  sortiria al que és la comptabilitat municipal, pendent d’aplicació al pressupost. També 
elaborar un pla integral aquest posa neteja, però realment és manteniment i eliminació d’elements 
vegetals de les murades de Palma dins el marc de protecció del patrimoni històric de la nostra ciutat. 
També presentar i tramitar documents abans de la revisió del pla general d’ordenació urbana, una 
revisió que té el projecte de futur de la nostra ciutat, és important tenir aquesta revisió perquè genera 
una seguretat jurídica a aquells que volen invertir a la nostra ciutat, mantenir aquest política de gestió a 
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les empreses municipals que garanteixin la seva viabilitat econòmica financera. Volem recordar que en 
els pocs mesos d’iniciar aquesta legislatura l’oposició deia que EMAYA es privatitzaria, EMAYA ha passat 
de ser un problema pel pressupost municipal per ser una solució. I dins aquestes propostes a part de 
dinamització, tenim aquella de mantenir un compromís del batle d’ajuda als més febles, va quedar clar 
ahir, que destinam més doblers de finançament municipal, per tant suposa un esforç per aquest equip 
de govern al més febles, al servei de benestar o a l’àrea de benestar social, per tan, proposam mantenir 
aquest esforç en matèria pressupostària i de tresoreria, per tal de garantir la continuïtat dels programes 
i serveis dirigits a la protecció dels col·lectius més vulnerables. També proposam coordinar amb altres 
administracions per tal d’assegurar una major protecció de les persones en risc de pobresa i exclusió 
social. També proposam millorar la prevenció i l’atenció social de l’infància i de les seves famílies amb 
l’objectiu de pal·liar la situació de pobresa  infantil i aquelles que es converteixin en cròniques. 
Proposam garantir l’accés a condició d’igualtat a les percepcions de les xarxes de serveis socials 
municipal i procurar que les persones rebin l’atenció adequada a la seva situació. Respecte a un tema 
que ha sortit i que hi ha molt de debat que és el tema de l’adaptació a la nova normativa derivada de la 
Llei de racionalització. Mirin, els ciutadans, volen pagar els imposts de manera raonable, els justs, per 
això és molt important, al final parlam del finançament, de l’activitat pública, és molt important deixar 
ben clar a que s’ha de dedicar l’Estat, a que s’ha de dedicar la Comunitat Autònoma, a que s’han de 
dedicar en el nostre cas els Consells Insulars i a que s’han de dedicar els municipis. Per tant, proposam 
garantir que en aquest accés s’ha de minimitzar l’impacte del possible impacte d’administració als 
ciutadans i els hem de dir que estam d’acord que els ajuntaments sempre hem estat més eficaços a 
l’hora d’atendre el tema de serveis socials, és un tema que ho saben a nivell estatal, però aquí del que 
parlam, quan parlam del finançament, parlam dels imposts que paguen els ciutadans i els ciutadans no 
volen pagar més imposts per tan, les administracions ens hem d’adaptar amb allò que ens demanen els 
ciutadans que és pagar uns imposts raonables. Volem intensificar amb la mesura de les possibilitats 
legals i pressupostàries, la política per fer front tots els temes dels denonaments  mitjançant ja el que va 
dir el batle ahir, l’interlocució amb els bancs, interlocució amb  les plataformes afectades i resta 
d’administracions i col·legis professionals i hem de dir, la paraula és intensificar, i intensificarem el tema 
pressupostari que tengui a veure com va dir ahir el batle, en tema de desnonaments.  També proposam 
una cosa  innovadora, com és implementar rutes segures pels escolars en el curs 2014-2015. També 
volen promoure en els nostres ciutadans la conscienciació per combatre l’abandoment i el mal 
tractament animal i també volem instar a l’equip de govern o donar una solució a tots els desperfectes 
de l’execució de les obres del Bloc núm. 12 de les cases del Camp Redó, i mantenir, continuar el projecte 
social i de renovació urbanística del conjunt d’aquests habitatges. I el tercer eix, que creiem que ha de 
caracteritzar l’acció de govern, és tot allò que té a veure amb la modernització i sostenibilitat de la 
ciutat, nosaltres estam fent feina en tres formats a la nostra ciutat, en una ciutat intel·ligent a través de 
l’Smart Office, ampliant la col·laboració amb l’iniciativa privada i la resta d’administracions i liderant 
com no podia ser d’una altra manera el concepte de Smart Destination, a nivell nacional i a nivell 
internacional. Volem prioritzar perquè creiem que dins aquest concepte d’Smart City, tot el que té a 
veure amb solució als Smart per assolir una mobilitat intel·ligent amb l’ús dels diferents mitjans de 
transport alternatiu, de tots. També instam a l’equip de govern a presentar mesures concretes, 
consensuades per aconseguir progressivament els objectius marcats en els PMURS. Volem promoure 
dins aquesta mobilitat intel·ligent la notificació electrònica, perquè els ciutadans hagin de poder estar 
informats de temes que fa l’Ajuntament que els afecta individualment sense haver de venir fins a 
l’Ajuntament. Desplegar l’estratègia de gestió policial, d’orientació a  la resolució dels problemes de la 
ciutadania amb la nova policia comunitària utilitzant tots els canals d’entrada. Millorar el civisme i la 
convivència a través de l’informació, conscienciació i educació, mitjançant la policia local. També 
impulsar una millora del manteniment de les infraestructures esportives municipals. Consolidar les 
brigades exprés, escoles, en el futur contractes de manteniment, fins ara eren només de millora i les 
volem incloure, perquè han estat un èxit pels resultats aconseguits,  i consolidar, quan estam parlant 
dels temes de participació ciutadana, abans d’ampliar hauríem de consolidar els actuals òrgans ja creats 
i sobre tot obrir-nos sobre aquesta estratègia d’Smart City, de ciutats intel·ligents en el contacte amb els 
ciutats empleant les noves oportunitats que ofereixen les noves tecnologies, ja siguin les xarxes socials o 
el servei de DMS més que apostar per actes presencials, com estava proposant l’oposició. Volen 
continuar, instar a continuar amb el procés d’execució subsidiària per l’enderrocament i proposar 
l’adquisició d’aquests terrenys, mitjançant  els terrenys on es troba l’estadi de Son Moix, i impulsar la 
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facturació electrònica i també ampliar les tramitacions dels ciutadans digitals. Aquestes són les 
propostes que presentam a aquest Ple, que esperam comptar amb el suport dels altres grups 
municipals. Referent al que seria la resposta de l’equip de govern a les diferents propostes dels grups de 
l’oposició, començar a parlar del Grup MÉS amb possibilitat de transacció....” 
 
Sr. Batle: 
 
“No vull aclarir que l’equip de govern ha de tenir un altre torn que nosaltres en aquests moments ja ho 
aconseguirem de forma el més resumida possible, ho dic perquè si vostès veuen que passen es 15 
minuts ho dic perquè tenien 15 minuts el grup municipal i 15 minuts l’equip de govern”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Hi ha  tres propostes de transaccional del Grup MÉS al punt número 1, 5 i 19. Al número 1 la proposta 
es que nosaltres hi estam a favor de la renovació de la flota de l’EMT l’únic es que ens agradaria 
simplement “instar a l’equip de govern a la renovació de la flota de l’EMT” nosaltres per renovar la flota 
de l’EMT com l’EMT ja no se’l considera com empresa de mercat sinó es considera d’administració 
pública per la regla del 50% hem de demanar autorització a Madrid, no estam renovant la flota perquè 
estam pendents de demanar aquesta, si s’eliminés això i simplement fos “instar la renovació de la flota 
de l’EMT” ens aniria bé. Al punt núm. 19, hi ha, nosaltres estam a favor del 19 a) no així del 19 b) que és 
el que té a veure en “instar al Consell de Mallorca a no importar residus de fora de Mallorca per 
incinerar” aquí a aquesta nosaltres ja coneixen quin és el nostre posicionament i per tant s’eliminés 
l’apartat b) nosaltres votaríem a favor. La número 13, que és “L’Ajuntament de Palma insta a 
PalmaActiva” és  canviar PalmaActiva per l’equip de govern perquè el tema d’economia local i de 
proximitat no només s’hauria de fer des de PalmaActiva sinó que hi hauria altres àrees que s’haurien 
d’implicar. Després la que tenim pensat votar a favor, és del número 1, 2 amb la nova redacció que han 
fet una transaccional, la nova redacció, 3,12, 13 amb la nova redacció, 17, 18, 19 a), 20. Això serien les 
del grup MÉS. Respecte a les del Grup Municipal Socialista, començant amb les transaccionals, número 7 
seria “modificar, potenciar per continuar”, la número 13 seria canviar “establir” per “continuar”, la 
número 16 seria “instar al govern de les Illes Balears a seguir dialogant amb la comunitat educativa” el 
número 26 el tema del sacrifici zero, seria “avançar cap al sacrifici zero” perquè sempre hi ha un 1, un 2, 
3% que és el que actualment hi ha, perquè hi ha animals malalts, etc, seria “avançar cap el sacrifici zero” 
el número 35 seria “demanar als empresaris hotelers i sindicats, un conveni d’hosteleria just i equitatiu”, 
seria afegir també els sindicats. El punt 62 nosaltres no tenim cap problema si la Secretaria no té cap 
problema, perquè és un tema més de càrrega burocràtica, el posar les actuacions duites a terme 
tendent al compliment d’aquests acords. Respecte als punts que sí votarem a favor, són 3, 9, 14, 23, 27, 
31, 34, 41, 43, 44, 45, 46, 49, 54, 55, volíem aclarir amb algú que no donam suport, el tema i les vull 
parlar com a regidor d’hisenda, el tema de pagar o no pagar les ajudes econòmiques urgents en 48 
hores. Mirin, els hi dic el mateix que les hi vaig dir als treballadors de serveis socials, pressupost i 
tresoreria tenen les ajudes d’emergència, a jo el que me varen traslladar els treballadors, directament es 
paguen, si hi ha una urgència del mateix dia, que fos un desnonament del mateix dia, es paga el mateix 
dia, immediatament per tant les ajudes d’emergència que s’hagin de pagar el mateix dia, es paguen tot 
d’una, ells tenen els doblers, ho varen veure, ens varen demanar un poc més de doblers, no serà pels 
doblers, perquè tenen més doblers i més pressupost del que havien tengut mai, tenen una priorització 
total a l’àrea d’Hisenda per pagar i per fer qualsevol tipus de tramitació i per tant nosaltres no veiem es 
a dir, el de 48 hores, a les targetes, ja les tenen abans de fer la despesa, es a dir, si tenen la targeta, 
abans d’anar a comprar el supermercat, ja tenen els doblers, per tant, veuran que n’hi ha algunes que 
no votam a favor perquè no són totes les que es poden fer en 48 hores, perquè hi ha un tipus que al 
final són subvencions i la sindicatura de comptes hi està molt damunt, malgrat siguin urgents vostès 
parlaven de 30 dies la tramitació a nosaltres ens han dit que amb aquesta injecció extraordinària de 580 
mil euros per aquest mes, tresoreria que mai havia tengut, l’àrea de serveis socials, per fer pagaments 
d’aquests tipus que ells diuen que la situació està controlada, el que ens varen transmetre a nosaltres, li 
hem donat el que ens varen demanar. Varen demanar 350 mil euros més, i 350 mil euros més que té 
serveis socials. Respecte al tema d’obrir o no obrir les escoles, vostès saben que és un tema, el menjador 
de les escoles, saben que és un tema del govern, nosaltres estam parlant amb ells però sí que podem 
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garantir aquí avui, es que nosaltres posarem les beques de menjador que facin falta, el que ens toca a 
nosaltres no faltarà, ho va dir ahir el batle, i el que són les escoles d’estiu que es mantindran fent aquest 
servei, nosaltres valoram positivament l’inciativa, però és un tema que no és de l’Ajuntament i aquesta 
reivindicació també la volem enviar el Govern. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, bé, comentam respecta a les propostes del PP la número 1, la de congelació dels imposts, ens 
abstenim en principi nosaltres pensam que alguns imposts a aquelles entitats persones jurídiques  que 
més poden se’ls hi ha de demanar més imposts, no una congelació general d’imposts, és un concepte 
que no compartim, a més a la ciutadania en general sí que s’ha de menester congelar els imposts, però 
hi ha determinades situacions, determinades entitats que si que poden fer un esforç, els hi pot demanar 
un esforç des de l’Ajuntament per tant una congelació general no la compartim, per això ens abstenim. 
Evidentment ens oposam al número 2  pensam que obrir les grans superfícies  els diumenges va en 
detriment de la quota de mercat del petit comerç i el petit comerç ja està prou castigat per la 
conjuntura i les mesures polítiques del PP, com per afegir això i la sobreocupació que hi ha de terrasses 
amb a nova normativa que pareix que estan orgullosos aquí a Palma, aquest és un no. Tema de 
l’estabilitat institucional, amb això si que m’entretendre un poc més , resulta què volen aprovar que 
l’Ajuntament de Palma defensi l’estabilitat institucional que afavoreix la consolidació de l’actual 
recuperació econòmica, escoltin, aquesta estabilitat institucional, aquest bipartidisme que fa tan de 
temps que dura, ha significat una autèntica estafa, la crisis és una autèntica estafa i a l’actual marc 
institucional l’ha propiciada a aquesta estafa per tant, que ens intentin convèncer als ciutadans de que 
aquesta estabilitat institucional serveix per consolidar una recuperació econòmica, la veritat, nosaltres 
torn insistir amb el que he dit abans amb les nostres mocions en relació a la forma de l’estat i la 
necessitat d’un referèndum que permeti que la gent pugui opinar, que la ciutadania no sigui 
considerada menor d’edat i que no hem de tenir por de que la gent es pronunciï, de que la ciutadania 
pugui opinar sobre si hem de tenir un nou cap d’estat o no i de quina manera si a través d’una 
monarquia o una república i sobre tot, ens pareix un autèntic esperpent el que avui s’està produint al 
Congrés dels Diputats permetent que s’excedeixi un nou cap d’estat a la jefatura de l’Estat d’aquesta 
manera, sense que la ciutadania pugui ser consultada, per tant un no rotund al número 4 i manifestar la 
nostra indignació perquè no es vota a favor de cap de les propostes nostres en el sentit institucional. 
Després el punt número 6, evidentment és una opció, reestructurar el deute a llarg termini, això té pros 
i contres, evidentment allarga la dependència financera d’aquest Ajuntament el no amortitzar per tan, 
això en principi ens abstendrem al número 6, no li donam suport, tampoc votam en contra perquè és 
una opció de política econòmica que es pot adoptar però hauríem de veure amb quins termes i les 
implicacions. Número 7, votam a favor, número 8 votam a favor. Del número 10 ens abstenim, en 
principi aquesta idea de mantenir fins al màxim  l’habilitat econòmica financera, està provocant una 
manca de priorització de les polítiques de transport públic, per exemple l’EMT o EMAYA. El punt número 
9, també ens abstenim, més que res perquè amb el retard que duen en la tramitació del PGOU que avui 
ens duguin aquí a votar que presentaran l’avanç després de 3 anys, sa veritat es que ho trobam quasi, 
quasi, intentar riure-se’n d’aquest consistori, per tan, evidentment el text no el negam però ens pareix 
que ho duguin aquí un autèntic insult, per tant ens abstenim del número 9 per aquesta raó. Del número 
9 d’ajudes als més febles el tema del Camp Redó, clar, renovació urbanística, evidentment tampoc 
podem votar en contra d’aquest tema, però la veritat un equip de govern que ha deixat podrí les 
vivendes socials del Camp Redó, sa veritat és paradoxal que ens dugui aquest text aquí, per tan, en 
principi ens abstenim. Si que votam a favor, en quan a l’apartat C modernització i sostenibilitat, votam a 
favor del número 2 i 3 i ens abstenim del número 5 a l’espera de amb què es concreta el sistema de la 
policia comunitària. Avui he llegit a un diari una qüestió molt encertada de que la necessitat que té 
aquesta ciutat, de que la policia patrulli a peu pels barris, si la policia comunitària es tradueix a això, més 
policia de barri, més policia mediant amb els petits conflictes, més la funció que ha de complir la policia 
local, evidentment estarem a favor d’aquesta policia comunitària, però hem de saber com es 
desenvolupa això i estam a l’espera de si la policia comunitària és realment això, una policia preventiva, 
una policia  que media en el petits conflictes, temes de renous, temes de neteja, o si estam parlant 
d’una altra cosa, per tant estam a l’espera d’això i per això ens abstenim. Si de cas continuen el meus 
companys”. 
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Sra. Truyol Caimari (MÉS) 
 
“Val, en relació de les propostes del Partit Popular, la número 3 de l’apartat A en relació al foment de 
l’empreniduria i continuar amb iniciatives tipus Palma Jove, votarem en contra, ha ho varem denunciar i 
ho varem criticar, aquest tipus de iniciatives no creiem que siguin les més adequades, i hi va haver una 
mala gestió per part de PalmaActiva reconeguda per moltes de les persones que varen acudir a aquesta 
fira, perquè a més a més no hi havia poca fiabilitat i garanties de com arribàvem i es tramitàvem tota la 
documentació que entregaven els participants, va ser un caos de jornada que nosaltres creiem que no 
és la línea que ha de seguir PalmaActiva. Després del punt número 1 de l’apartat C, Smart City ens 
abstendrem perquè volem saber a veure quines implicacions té aquesta col·laboració amb l’iniciativa 
privada i amb la resta d’administracions i com es concreta aquest tipus d’iniciatives i del punt 6 votarem 
en contra, ja que ja ho hem dit moltes vegades, no compartim la visió que té de civisme el Partit 
Popular, i molt manco que hagi de ser la policia local que hagi de transmetre aquests valors a la ciutat. 
Una vegada més es demostra que aquesta ordenança de civisme són solucions polítiques a problemes 
socials. I de les propostes del PSIB-PSOE, jo dic les que se jo, la número 6 ens abstendrem en quan a 
establir polítiques de salut pública i de control de la prostitució perquè consideram que aquests tipus de 
polítiques poden ser perilloses per estigmatitzar en cara més aquest col·lectiu i creiem que s’hauria 
d’abordar d’una altra manera i per això ens abstendrem i perquè especialment a la Platja de Palma ja 
s’ha dit moltes vegades que la gran preocupació ja no està en la prostitució en sí, sinó persones que vaig 
la suposada activitat de prostució duen a terme altres activitats, aquí ens abstenem. També ens 
abstendrem al punt 30 pel tema de retirar les bústies de la recollida pneumàtica pel que sabem hi ha el 
procés judicial que no ho permet i per ara ens abstendríem i també al punt 54 pel tema també de 
abordar la problemàtica de la prostitució, la inclusió social i la reinserció laboral dins el marc de 
l’ordenança cívica ja que consideram que l’ordenança cívica és prou dubtosa i inclou aquestes línees de 
feina i com s’ha gestionat malament des d’una mala visió ens abstendriem per no caure en el mateix 
error. I ja està”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“En relació a les del Partit Popular, en foment de l’ocupació en el punt 5 votaríem a favor, sobre el tema 
de Palma Patrimoni Mundial de la UNESCO. Després en tema de serveis socials, apartat B Ajudes als més 
febles, 1, 2,  3, 4, 5, 6, 9 ens abstendríem,  i 7, 8 votaríem a favor. En relació i modernització i 
sostenibilitat de la ciutat, els punts 7, a millora de manteniment de les infraestructures esportives, 
votaríem a favor, el punt 8 i 9 ens abstendríem, els punts 10 i 11 a favor. Dues consideracions, ens 
abstenim amb totes les propostes de serveis socials, perquè ja ho hem dit diverses vegades, no estam 
d’acord amb el model que s’està duent a terme, un model assistencialista  i encara que sigui 
assistencialista les ajudes econòmiques urgents s’estan pagant tard i malament. Contestant al Sr. 
Martínez, nosaltres pel mes d’octubre, novembre desembre, denunciarem que les ajudes econòmiques 
urgents s’estaven pagant tard i malament, la resposta de la regidora es que i recollit en acta a Comissió, 
que s’estan pagant en 48 i 72 hores, després cada comissió hem anat demanant totes les ajudes 
econòmiques urgents que s’han tramitat durant aquests mesos i totes quasi totes, s’estan pagant amb 
un marge superior a les 72 hores. En relació a la targeta d’aliments, la targeta d’aliments no es que quan 
te la donen ja tens doblers, es que estan un més per donar-la ho entén, estan un mes  per donar-la i una 
família que té dificultats econòmiques i està un mes per donar una targeta, passen penúries i això és el 
que s’ha d’aconseguir com Ajuntament de Palma digui el que digui la tresoreria i l’interventor. 
L’Ajuntament de Palma ha de garantir a les persones que tenguin dificultats econòmiques, les ajudes 
econòmiques urgents de forma urgent en un màxim de 48 hores, ja ho vaig dir el mes d’octubre – 
novembre, me varen dir que era alarmista, que creava, bueno me varen dir de tot. Ara ja ho han dit els 
treballadors, les ajudes econòmiques urgents s’estan pagant tard i malament, hi ha queixes, hi ha DMS 
que estan denunciant aquesta qüestió, si vostès no ho entenen, jo no se com se’ls hi ha de dir que 
aquest és un tema imprescindible per la cohesió social i estam en contra d’aquest model perquè és 
estrictament existencialista sense tenir en compte, una cosa que és clau, que són les segones 
oportunitats, a les persones, es va treure al carrer a tots els orientadors laborals que hi havia als centres 
municipals de serveis socials, es varen treure al carrer, sí li pot demanar a la Sra. Crespí, es varen treure 
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tots els orientadors laborals a principi de legislatura que estaven fent feina als centres de serveis socials. 
Es va treure dels estatuts de PalmaActiva, la part que corresponia a polítiques actives d’ocupació en 
relació  a col·lectius de risc, això és el que es va treure, no hi ha segones oportunitats i per aquest motiu 
nosaltres estam en contra d’aquest model. Un altre tema, vostès les hi encanta preparar el seu funeral, 
els hi encanta preparar el seu funeral, com pot ser que votin en contra de totes les propostes de 
radicalitat democràtica, es que no han vist el que ha passat a les darreres eleccions europees, no han 
vist que hi ha una forma de fer política que s’està podrint, no han vist que ara la gent vol una 
democràcia més participativa, no han vist que aquest debat de l’Estat de la Ciutat té en compte 
qualsevol cosa, manco la participació ciutadana, i vostès segueixen votant en contra, però no passin 
pena, no passin pena, perquè el proper Debat de l’Estat de la Ciutat estaran a l’oposició, estaran a 
l’oposició i nosaltres farem una nova forma de governar, plantejant altres formes de fer política on la 
participació ciutadana es connecti en la presa de decisions, això d’avui, és una capelleta i no serveix per 
res i vostès segueixen apostant per una forma de fer política que fa en contra de la participació, la 
marginen, la marginen, però és igual, queda un any, queda un any Srs. del Partit Popular”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, per acabar de concretar alguna cosa, primer explicar i agrair el suport del Partit Popular a les 
propostes en quan a tema de mobilitat, molt necessari renovar la flota de l’EMT, també molt necessari 
plantejar iniciatives per arreglar el problema estructural del corredor de Llevant i que es contemplin 
totes de manera alterna, el metro lleuger que evidentment és el concepte tècnic de tramvia, un metro – 
bus, que seria el mateix concepte proveït en busos, com les connexions de l’EMT totes poden millorar 
aquest problema estructural que tenim i evidentment s’han d’estudiar quins s’implanten. Ens 
congratulam també de que això s’hagi assumit per part de l’equip de govern igual que el  tema de la 
bicicleta i després comentant també les propostes del PSOE votam de totes a favor, manco les 
abstencions que ha especificat la meva companya i també abstencions a la número 38, que es aquesta 
excepció fiscal a aquestes empreses que allarguin la temporada turística, en principi pensam que 
excepcions  fiscals per hotelers no haurien de ser necessàries i estan englobades dins empreses 
turístiques i per tan amb això ens abstendríem  perquè pensam que l’aplicació pràctica d’això durien 
conseqüències que nosaltres no compartim i també una abstenció de la 51 en quan a la solució 
adoptada de dotar a la barriada d’Establiments d’aigua potable, una solució nosaltres com es sap 
compartim, fer arribar l’aigua potable allà i pensam que ademés  és una qüestió totalment excepcional, 
perquè és un nucli urbà consolidat de fa molt de temps, allà on es fa arribar l’aigua i en principi aquesta 
proposta ens abstenim, la resta sumant les abstencions que ha manifestat la meva companya, votam a 
favor”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Espero que Secretaria ens entengui perquè nosaltres, això és un lio.... bé al respecte a les propostes 
que fa el grup MÉS nosaltres....” 
 
Secretari: 
 
“Al manco ho intentam, ens falta la postura de MÉS respecte a la C 4 del Partit Popular”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, les propostes de MÉS 1, 2 i 3 de mobilitat votariem a favor, d’urbanisme 4 i 5 a 
favor, a l’apartat institucional, el punt 6 votaríem a favor si acaba on diu “a la república com a forma 
d’Estat” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Sí com al punt núm. 8 ja parlam d’un referèndum previ a l’accés  a la Corona del nou cap d’estat d’aquí 
ho podem eliminar. Pensam que es positiu que el PSOE voti a favor d’això, per tant, no tenim 
inconvenient en eliminar-lo”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“El punt 7, votaríem a favor si diu “la república amb eleccions democràtiques”. El punt 8, votaríem en 
contra, el punt 9 abstenció i a la resta de punts de MÉS, votaríem a favor de totes fins el número 29. Pel 
que respecte a les propostes del Partit Popular, volíem fer un parell de consideracions. La primera de 
totes, es que bastants d’elles són obligacions legals, per tant, un partit que dóna suport a un equip de 
govern, no entenem que faci propostes que són obligacions legals o que són obvietats, coordinar-se 
quan governes és una obvietat, ho pot demanar  l’oposició si no ho fas, però com a govern és el mínim 
exigible coordinar-se per tant no entenem com es pot fer una resposta  al respecte. També n’hi ha 
d’altres que han estat aprovades i es tornen a portar, no ho entenem, és el cas de les rutes escolars, ja 
està aprovat al ple, no s’ha fet. Es el tema dels desnonaments, ja està aprovat en el ple, encara ho estam 
intentant. Per a nosaltres al final, el que pensam del Partit Popular i de les seves propostes, es que hi ha 
una manca d’iniciativa,  o sigui, els problema dels ciutadans no les veig solucionats amb aquestes 
propostes del Partit Popular ni molt manco. I anant a les propostes concretes, foment de l’ocupació, 
punt 1 i 2, no podem estar d’acord, mantenir el que no compartim, no ho podem votar, veim que la 
política d’estabilitat pressupostària i el foment de la dinamització, no estan sent encertades i no estan 
donant solucions als problemes dels ciutadans. Les dades de l’atur són un exemple clar i el sofriment 
que hi ha al carrer de que les coses no s’estan fent bé. El punt 3 ens abstendríem, el 4 votarem en contra 
perquè això de “actuar i recuperació econòmica”, és ciència ficció i no entenem com es pot posar per 
escrit, quan la gent està passant tan malament al carrer que nosaltres l’Ajuntament de Palma  dient que 
ja la recuperació econòmica està aquí quan no és veritat. No ens podem enganar i no podem enganar als 
ciutadans. Punt 5 votaríem a favor, punt 6, si acabés, una transacció, si acabés on diu “negociació de la 
reestructuració del deute a llarg termini bancari punt” si acabés aquí votaríem a favor, si es mantenen 
després les dades de 80 milions.... votaríem en contra. Per tant ho deixam a la seva consideracio. El punt 
7 votaríem en contra perquè no s’està pagant a 60 dies, el punt 8 a favor, el punt 9, no diu res d’aprovar, 
tramitar i no aprovar no ens pareix suficient, per tant Sr. Valls li feim la proposta de que inclogui 
aprovar, sinó ens abstindríem.  Si posa aprovar votaríem a favor. Punt 10 votaríem en contra, perquè no 
compartim la gestió que s’està fent a les empreses municipals. En quant a l’apartat d’ajudes d’ajuda al 
més febles, el punt 1 votaríem en contra, perquè pensam que no s’ha de mantenir el que s’està fent, 
sinó que ja que s’està fent, s’ha de fer molt més, que no és suficient, ho deiem cada dia i crec que està 
clar pels ciutadans que no és suficient el que s’està fent pels serveis socials ni pels treballadors també de 
l’àrea. El punt 2, votaríem a favor. El 3 també, són coordinar-se, clar. Punt 4 a favor, punt 5 en contra, 
perquè clar això de minimitzar l’impacte del possible canvi d’administració, nosaltres pensam que no ha 
de canviar d’administració els serveis socials que s’han de quedar a l’Ajuntament de Palma i per això 
lluitarem, vostès encara no lluiten per això. El punt 6 ens sorprèn molt que ahir el batle ens digués que 
tots els desnonament que ell coneix s’ha aturaran i avui ja tenguem un límit que és el pressupostari, ahir 
no hi havia límit, ahir hi eren tots i avui ja tenim límit pressupostari, per tan votarem en contra. Punt 7 a 
favor de les rutes escolars, però es que ja està aprovat al ple i no s’ha fet, punt 8 a favor, 9 abstenció 
perquè no sabem molt bé quin és el projecte que té l’Ajuntament pel Camp Redó, pensam que no tenen 
ningú. En quan a la modernització de la ciutat, punt 1 abstenció, pensam que Smart City és molt de 
màrqueting i poca realitat o cap realitat. El punt 2 a favor, el 3 també i el 4. al 5 ens abstindrem i al 6 
votarem en contra. No entenem com es pot plantejar des de l’equip de govern que el civisme de la 
ciutat és competència exclusiva de la policia també el àmbit de l’educació, pensam que a l’Ajuntament i 
fora de l’ajuntament al sector educatiu hi ha molts de professionals que han de fomentar la convivència 
i  el civisme a la ciutat, únicament amb policia no ho aconseguirem, també hi ha que formar i educar als 
nostres fills, a la nostra gent i als nostres visitants, però també als nostres fills en foment del civisme i de 
la convivència i no únicament la policia quan ja és multa. El punt 7, votaríem a favor, el punt 8 ens 
abstindríem, el 9 votarem en contra, perquè no té massa sentit diu “fomentar la participació dels 
ciutadans dins les decisions de govern, consolidant els actuals òrgans ja creats, quan per exemple, 
consolidar que és, no tenir defensor? Tenim creat el defensor però no tenim defensor, és una 
contradicció votarem en contra. El punt 10 a la transacció que crec que està acceptada d’afegir “El Ple 
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de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a continuar en el procés d’execució subsidiària per 
l’enderrocament del Lluís Sitjar i proposar l’adquisició d’aquests terrenys mitjançant terrenys” eliminar 
“els”, votaríem a favor. I el punt 11 votaríem a favor. En quan a les ajudes urgents, dir que xerram molt i 
feim poc, per tan si hi ha problemes ens hauríem de seure a solucionar-los i fer que siguin urgents, 
perquè la gent ho necessita. I la targeta Palma amb tu, està creada però a moltes persones no li arriba, 
per tant aquí nosaltres manifestam el nostres dubtes. El punt 12, abstenció, m’he equivocat. En quan a 
les propostes de transacció o d’acord que ens ha fet el PP, respecte a les nostres, ens han dit “mantenir” 
en lloc “d’impulsar”, aquesta no les acceptaríem, si que acceptaren la que al punt 35 demanam als 
empresaris i sindicats, estam d’acord, per tan afegiríem “i sindicats” crec que després ens ha oferida una 
del punt 62, però no record els termes. 
 
Sr. Martínez Galiano: 
 
“Al final és un terme de càrrega administrativa per ells, si els hi va bé, no tenim cap problema. 
Contestant un poc a MÉS el tema dels imposts, Sr. Verger, vostè sap que ja varem posar un recàrrec, 
parlam de l’IBI progresiu, que vostè voldria incrementar un 60%, la veritat es que nosaltres creiem que 
no és el moment, agrair el suport de recàrrec que tenen actualment els 6%, els que tenen immobles no 
residencials de major valor cadastral, tenen un recàrrec, només ens han recolzat vostès, perquè el PSOE 
no ens ha donat suport a qui té més en els ajustos que hem hagut de fer que ens recolzessin, crec que 
aquests ajustos que vostè ens ha demanat és un poc complicat que ja existeix aquest recàrrec i per tant 
estan pagant més. Però del petit comerç damunt la zona d’afluència turística, nosaltres creiem que tal i 
com està actualment decidit a Palma, que en principi no ens està donant cap problema. El tema avui no 
és parlar de monarquia i república, ja se que hi ha molt d’interès de dir, és, si s’ha de modificar o no sa 
Constitució Espanyola, que això és legítim a les pròximes generals, diguin, escoltin nosaltres volem 
modificar la constitució espanyola aquí, a lo millor nosaltres també voldrem fer altres modificacions i 
per canviar una constitució s’ha d’arribar a consens, perquè no és només jo vull canviar aquest bocí, 
perquè hi ha altres punts que es varen fer en un moment històric, encara no havia caigut el mur de 
Berlín, per tan, hi ha temes que es varen també introduir en un moment que certes ideologies estaven 
vigents i avui no hi estan, per ara. Respecte a això de reestructura, escoltin vostès estan tot el dia dient 
que prioritzam als pressuposts, que prioritzam els bancs, ho va dir el batle, jo vaig a Madrid per mirar de 
no prioritzar els bancs i no entenc molt bé la seva abstenció. El tema de l’iniciativa privada en el Smart 
City, això és el tema d’afavorir, per exemple nosaltres a la banda alta, tenim connexió 4G totes les 
companyies, el tema de la fibra òptica, el que va fer ONO és afavorir tot això quan parlam de la 
col·laboració  és donar totes les facilitats perquè passin. Serveis socials, a veure, serveis socials, el Sr. 
Noguera parlava de que octubre, vostè deia hem de fer qualque cosa, la tresoreria, octubre, que ja era 
mensual, que era major que la que antigament tenien eran 190 mil euros, hem passat de 190 a 230 mil 
euros i ara en aquest mes de juny té 580 mil euros, dir que no estam reaccionant, no se, ho dic com a 
regidor d’Hisenda, de 190 a 580 mil euros, dir, no, vostès no estan reaccionant, idò si jo no reaccionava 
que feia el Sr. Alcover? Me diuen des d’octubre tenen 190 mil, el Sr. Alcover, bé, perquè m’ho deien a jo 
o a l’equip de govern en general. Escoltin vostès diu es que es torba un mes en donar-li la targeta, bé, a 
la passada legislatura es torbava molt més que un mes no hi havia la targeta, estam avançant, es vera 
que nosaltres estam fent feina en millorar això, però una persona no espera un mes, sinó té la targeta i 
té una necessitat, li paguen amb el model tradicional, li paguen, no li diuen tu vols sa targeta idò has 
d’esperar, no és així el model. El tema de si havia retràs o no hi havia retràs. Escoltin, hi havia un tema 
que s’ha aclarit, el catàleg de serveis socials, diu expressament aprovats pels treballadors de serveis 
socials, que és el que no es pot subvencionar i l’intervenció va detectar que s’estaven donant ajudes que 
el catàleg que havien aprovat els mateixos treballadors socials, deien que no es podien donar, i per tant 
s’ha aclarit aquest tema, s’ha aclarit, com són temes, casos a lo millor d’un 1, 2, 3% l’únic que es demana 
per part d’intervenció es que s’argumentin però ja s’ha aclarit aquest tema, per tan, aquests problemes 
que vostès diuen de serveis socials, després de la reunió que hi va haver, tècnics de serveis socials, 
tècnics hisenda i els responsables polítics, ja les hi dic que s’ha donat una passa endavant molt 
important. El tema democràtic, miri, nosaltres creiem que hem de consolidar el contacte mitjançant les 
xarxes socials, es a dir, en lloc de la compareixença presencial que diuen vostès, i ser-hi, jo estic a les 
xarxes socials, jo, regidor d’hisenda quan costava pagar aquí, quan no hi havia per pagar, jo hi era a les 
xarxes socials i contestava a qualsevol ciutadà que em demanas qualque cosa, això no passava abans, 
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perquè a les xarxes socials, que jo també hi he estat, és fàcil, perquè no has de donar una resposta 
immediata, quan estàs al govern és un tema complicat i crec que hem d’avançar, vostès plantegen un 
model, me permeti que li digui Sr. Noguera antic, el tema presencial no és el futur, no és el futur, però 
me crida l’atenció que vostès plantegin temes, li he de dir, per exemple el pressupost, protocol de 
pressuposts participatius, que varen votar vostès en el darrer debat de 2010, varen dir, que al llarg del 
proper més de juliol, això era juny de 2010, al llarg del proper més de juliol, la regidoria d’hisenda i 
participació ciutadana sotmetran a la consideració dels grups municipals, un nou protocol d’elaboració 
de pressuposts participatius, protocol que inclourà les conclusions de les jornades de participació 
ciutadana celebrades els dies 11 i 12 de juny i iniciaran posteriorment la tramitació. Jo en aquella època 
era el portaveu del partit majoritari d’aquest ple, qualque cosa de pes tenia, encara estic esperant 
aquestes conclusions, i eres es MÉS, això era una proposta del PSM, del BLOC o com es digués 
antigament, era una proposta seva, també varen prometre modificar el Reglament de Participació 
Ciutadana, modificar aquí posava abans de finalitzar el mes de juliol de 2010, estic esperant. Ho dic 
perquè quan vostès estan dient d’aquí a un any tot canviarà li podrien haver canviat, fa uns quants anys, 
no varen voler, i que vol que li digui, no varen voler, ho dic perquè aquesta radicalitat democràtica, es 
sempre ho diuen quan estan a l’oposició, però es quan s’està al govern. I respecte de l’estabilitat 
institucional és un tema important no se’n vagi dient que si hi ha recuperació econòmica o no. Vostès 
avui tenen l’oportunitat de dir, sí hem de generar estabilitat o no institucional, sí li dic Sra. Calvo, perquè 
pareix que vostè, el PSOE de Palma o de Balears, un dia diu que sí, un dia diu que no, també es vera que 
no només és un tema del PSOE Balears, a nivell nacional vostès n’hi ha que diuen que sí i n’hi ha que  
diuen que no i això és un tema poc complicat. Han dit que no volen votar als 60 dies, perquè ara no es 
paga. N’hi ha dos que no es paguen a 60 dies, los poderosos, vol que paguem a TIRME i ENDESA? Demà, 
arriscar, no pagar als altres a 60 dies, però si vol aquests demà amb la tresoreria aturam, pagam, en lloc 
de pagar 580.000 € d’ajudes econòmiques urgents, pagam una factura més d’ENDESA, és això el que ens 
està demanant? Perquè clar quan sent els partits socialista dir segons quines coses, ja les varem explicar 
perquè era, que surt d’una manera. Me fa gràcies que vostès diguin que no estan a favor de la gestió de 
les empreses municipals, que no estan a favor de la gestió del Sr. Garau, però si estan a favor de que el 
resultat de la gestió del Sr. Garau, volen que vagi aquí, allà i escoltin “a las duras y a las maduras”, jo 
només vull el beneficis, del que gestiona el Sr. Garau, però no la vull recolzar als beneficis, escolti, tots hi 
estarem d’acord, però primer s’ha de fer una feina, tot això de poder congelar els imposts, primer s’ha 
hagut de fer una feina, perquè si no hi ha aquesta feina, no es pot dur endavant el que ara podem fer, 
congelar imposts, etc., posar més doblers a serveis socials. El tema de les rutes, el que es va fer, va ser 
un pilot com ha estat un èxit ara s’implantaran rutes segures, perquè ha funcionat, això està bé, hi va 
haver un acord de que hi hauria una prova pilot, si funciona la prova pilot, no entenem perquè ara voten 
en contra, no, o abstenció, no entenc perquè no voten a favor... Escoltin, jo perquè tot aquest tema 
d’estabilitat pressupostària, tot aquest tema d’austeritat, que pareix que nosaltres ens hem inventat, 
que pareix que només era un tema dels Popular, que hem arribat aquí, es vera que l’hem practicada, 
però me deixin comentar unes paraules, perquè vostès han estat poc sensibles a les mesures que 
nosaltres havíem d’adoptar durant aquesta legislatura que eren mesures poc populars, però vull 
recordar unes paraules, que no ho diu un membre del PP, ho dic perquè de vegades quan dic paraules 
que han dit vostès, gent que no és del PP a altres institucions agafen i se’n van i no vull tornar passar per 
això, m’estim més dir que no són meves, que deia “la crisis econòmica ha obligat a tots els governs a 
reaccionar amb mesures d’austeritat, dures, però inexcusables, torn  a dir, mesures d’austeritat, dures 
però inexcusables, des d’un sentit de la responsabilitat iniciatives semblants a tot arreu i totes elles 
d’incòmode aplicació”. Es vera que a nosaltres ens hagués agradat trobar-nos quan varem iniciar el 
govern ahir vostès deien que era millor l’herència que ens havien deixat vostès, que l’herència que 
varen rebre amb un romanent líquid de tresoreria positiu, per part de Catalina Cirer, però escoltin, dels 
primer que xerraven del tema, reaccionar amb mesures d’austeritat dures però inexcusables, des d’un 
sentit de responsabilitat, iniciatives semblants a tot arreu i totes elles d’incòmode aplicació, que xerrava, 
previsió i austeritat, mentre altres municipis, gastaven el que no tenien, nosaltres varem començar a 
estalviar, vivint amb la crisis també de compromís, amb la millorar dels serveis bàsics, la qüestió 
pressupostària d’aquest equip de govern, guiada per l’austeritat, ha estat possible per una 
racionalització de despeses i un esforç continuat d’austeritat, totes aquestes paraules d’austeritat, 
seguirem fent esforços d’austeritat, era, la Sra. Calvo, en el debat, li torno a repetir, la crisi econòmica 
ha obligat a tots els governs a reaccionar a mesures d’austeritat dures, però inexcusables, des d’un 
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sentit de la responsabilitat,  ho deia la Sra. Calvo, quan tenia aquesta responsabilitat on estava el Sr. 
Isern, deia que s’havia de fer, es vera que no les va fer, però deia el que s’havia de fer, ens té avesats a 
un discurs i uns fets, el discurs, ja li vaig dir que vostès el problema que tenen es que han governat, 
nosaltres no volem parlar del passat, però sí posar en valor l’esforç que ha fet aquest equip de govern 
durant tres anys, que era el que vostès sabien el que s’havia de fer, la paraula més repartida, passeig 
batlessa, un govern d’esquerres, diu el Sr. Verger, tornaran les esquerres, perquè ja no hi havia Unió 
Mallorquina, la paraula més repetida per una batlessa, la darrera batlessa d’esquerres, va ser austeritat. 
Moltes gràcies Sr. Batle”. 
 
Sr. Batle: 
 
“Moltes gràcies. Sr. Secretari, D. Miquel, ha quedat aclarit, hi ha qualque punt? 
 
Sr. Secretari:  
 
Ens queden tres petits dubtes, un en relació a les propostes, les proposicions de MÉS el Sr. Martínez ha 
fet una referència a la número 5, però després no la desenvolupada, no se si feia comptes o si l’ha 
retirada. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“És la número 13, era la 5 que teníem per votar a favor, m’he equivocat”. 
 
Sr. Secretari:  
 
“O sigui aquesta queda talment. Després a la 26 del Partit PSOE-PSIB hi havia una oferta de transacció 
que era “avançar cap al sacrifici zero” No s’accepta. I després a les del Grup Popular tampoc ha quedat 
clar si s’ha acceptat la transacció al número A 6. que era suprimir la darrera frase que era.... tampoc, 
d’acord.  Respecta a la 62, té un doble sentit nosaltres informam de l’informació que tenim a la 
secretaria del ple, la podem publicar a la web, respecte a les actuacions posteriors que es fan, sempre 
que les comuniquin les podem penjar, de moment això no es fa, és una matèria interdepartamental, si 
té un sentit d’un seguiment exhaustiu del que es fa, en aquets moment no és possible” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si és així, nosaltres canviam el nostre sentit del vot de la número 623”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Una qüestió, nosaltres el que demanen no es que ho faci secretaria l’informe de les gestions, sinó que 
informin les àrees, secretaria ho pot penjar a la web” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Al final és una càrrega administrativa, jo he de parlar, no afecta a nosaltres afecta als funcionaris, és 
una càrrega administrativa, a los de servicios sociales, en lugar de dedicarse a estar a los usuarios se van 
a dedicar a hacer informes y es esto lo que nosotros tenemos dudas de que sea lo mejor, vosotros nos 
podeis hacer una comparecencia, una pregunta, gracias”. 

 
Es proposa: 
 
PROPOSICIONS DELS GRUP MUNICIPAL MÉS 
 
Mobilitat 
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1. L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a consensuar i iniciar de manera immediata 
la renovació de la flota de l’EMT.  
S’aprova per unanimitat 
 
2. L’Ajuntament de Palma reconeix el problema estructural de mobilitat i transport públic que 
existeix al corredor de Llevant (Palma, Portixol, Molinar, Coll d'en Rabassa, Ca’n Pastilla, 
S’Arenal) i aposta per implementar en un futur la millora de la connexió de transport públic 
amb un Metro-lleuger  o Metro-Bus o connexions amb EMT des de S’Arenal i Ca’n Pastilla per 
autopista, etc.      
S’aprova per unanimitat 
 
3. L'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a apostar fermament per una mobilitat 
sostenible que permeti als ciutadans de Palma utilitzar la bicicleta com a mitjà de transport 
essencial, així com es compromet a implementar la xarxa de carrils a tots els barris i pobles de 
Ciutat, tot garantint la seguretat dels i les ciclistes.  
S’aprova per unanimitat 
 
Urbanisme 
 
4. L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a reformular substancialment l’Avanç del 
projecte de Pla Especial de Protecció des Jonquet en la línia de les al·legacions realitzades per 
diferents entitats, veïnats, plataformes i partits polítics, i preservant així el caràcter i les 
tipologies urbanístiques tradicionals del barri des Jonquet.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
5. L’Ajuntament de Palma insta a l’Autoritat Portuària a no tramitar cap projecte d’ampliació 
del Molinar que no sigui prèviament consensuat amb veïnats, entitats i plataformes ciutadanes 
i que garanteixi un port petit, adaptat a la idiosincràsia i tipologia urbanística del barri del 
Molinar.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Institucional 
 
6. L’Ajuntament de Palma aposta pel dret dels ciutadans a decidir i ser consultats en 
referèndum sobre si prefereixen la monarquia o la república com a forma d’Estat. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
7. L’Ajuntament de Palma reconeix la República, amb eleccions democràtiques,  com una 
forma d’accedir a cap d’Estat més democràtica, igualitària i justa que la Monarquia.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
8. L’Ajuntament de Palma rebutja la tramitació a les Corts d’una Llei Orgànica d’Abdicació de la 
Corona que possibiliti l’accés a la Prefectura de l’Estat d’un nou rei sense que aquesta decisió 
sigui consultada prèviament als ciutadans en referèndum.    
Es rebutja per 24 vots en contra (PP i PSIB-PSOE) i 3 vots a favor (MÉS) 
 
9. L’Ajuntament de Palma reconeix el dret dels pobles, inclòs el poble de les Illes Balears, a 
decidir lliure i democràticament el seu futur i la relació que vulguin establir amb l’Estat 
espanyol.  
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Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots a favor (MÉS) 
 
10. L’Ajuntament de Palma insta al President del Govern a dialogar de manera immediata amb 
la comunitat educativa i els seus representants per intentar establir vies de solució al greu 
conflicte que afecta negativament al sistema educatiu i l’aprenentatge dels nostres infants.   
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Economia i ocupació 
 
11. L'Ajuntament de Palma aposta de forma decidia per un canvi de model econòmic, que 
millori les condicions laborals, on les persones treballadores i el medi ambient siguin els eixos 
centrals. Aquest ajuntament avançarà en la construcció d'una economia arrelada al territori i 
garant del dret a la dignitat i a la felicitat.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
12. L'Ajuntament de Palma aposta per potenciar sectors econòmics que contribueixen al 
benestar social i ambiental: l'economia verda i sostenible (rehabilitació, energies renovables, 
espais verds, gestió sostenible residus, mobilitat sostenible, etc.), l'economia de la cultura, 
l'economia de la cura (atenció a grans i petits, gent depenent, etc.), etc. 
S’aprova per unanimitat 
 
13. L'Ajuntament de Palma insta a l’equip de  govern a donar prioritat a una política d'ocupació 
basada en l'economia local i de proximitat, que doni suport al teixit econòmic de les PIMES, 
cooperatives, empreses d'inserció, associacions, etc. que sostenen l'economia local social i 
mediambientalment responsables.  
S’aprova per unanimitat 
 
14. L'Ajuntament de Palma rebutja les darreres reformes i mesures laborals aprovades pel 
govern de l'estat espanyol, ja que suposen atacs als drets laborals i suposen la legalització de 
sistemes nous de precarització laboral. L'Ajuntament de Palma treballarà de forma decidida 
per reduir la precarietat laboral, així com combatre les pràctiques empresarials que 
contribueixen a la l'explotació laboral, treballadores i treballadors pobres, l'economia 
submergida, el frau empresarial, etc.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
15. L'Ajuntament de Palma insta a PalmaActiva a fer un gir en les seves prioritats. La prioritat 
d'aquesta agència serà la inserció i intermediació laboral per a les persones aturades o les 
treballadores i treballadors precaris i/o pobres: 
a) L'Ajuntament de Palma incrementarà la quantitat i l'eficiència dels recursos humans i 
materials per als serveis d’orientació i intermediació laboral, per tal de realitzar una feina 
activa en la recerca d’empreses i sectors econòmics de l'economia de proximitat i productiva 
per tal d'incrementar la inserció laboral de les persones aturades que volen treballar o les que 
volen millorar el seu treball actual. 
b) L'Ajuntament de Palma insta a PalmaActiva a descentralitzar el servei d’orientació i 
intermediació laboral, introduint aquest servei a centres municipals existents (com per 
exemple a PalmaJove, casals de barri o centres de serveis socials), construint una xarxa de 
serveis de proximitat als barris i pobles de Palma.  
c) L'Ajuntament de Palma insta a PalmaActiva a realitzar programes especialitzats per 
l'acompanyament en la inserció i intermediació laboral de sectors socials especialment 
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castigats per l'estafa-crisi econòmica: joves, dones, aturats/des llarga durada, persones en risc 
d'exclusió socials, etc.  
d) PalmaActiva ha de gestionar ofertes de treball amb condicions dignes de treball. Per això, es 
configuraran criteris i condicions objectives per a que les empreses puguin accedir a la borsa 
de treball, i garantir condicions de dignitat. També es realitzarà el seguiment de les ofertes 
gestionades per PalmaActiva, per conèixer i avaluar la tasca d'intermediació realitzada per 
l'agència municipal. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Igualtat 
 
16. L’Ajuntament de Palma reconeix el dret a decidir de les dones envers la seva maternitat i el 
seu cos, instant al ministre de Justícia Alberto Ruiz Gallardon a retirar l’avantprojecte de Llei 

Orgànica per a la Protecció de la Vida del Concebut i dels Drets de la Dona Embarassada, que 
compta amb el rebuig majoritari de la societat, de la comunitat científica-sanitària i de les 
associacions que lluiten a favor de la igualtat entre homes i dones. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
17. L'Ajuntament de Palma insta a la regidoria de serveis socials a incrementar els recursos per 
a polítiques d'igualtat per tal de desenvolupar, entre d'altres, pressupost en perspectiva de 
gènere, urbanisme en perspectiva de gènere, sensibilització per eliminar la xacra de la 
violència masclista, lluita per la igualtat d'oportunitats entre homes i dones, etc. 
S’aprova per unanimitat 
 
Medi Ambient 
 
18. L'Ajuntament de Palma treballarà de forma decidida per fer un canvi de model energètic, 
contribuint a un model més ecològic, on l'eficiència energètica, les energies renovables, 
l'estalvi en el consum i l'autoconsum siguin centrals.  
a) L'Ajuntament treballarà de forma decidida per modificar les lleis i dictàmens 
supramunicipals que obstaculitzin aquest camí.  
b) L'Ajuntament activarà i potenciarà tots els mecanismes al seu abast per facilitar aquest 
canvi, introduint polítiques actives d'eficiència energètica, energies renovables, estalvi 
energètic i autoconsum. 
S’aprova per unanimitat 
 
19. L'Ajuntament de Palma insta a EMAYA a apostar de forma decidida per la recollida 
selectiva de residus i la seva gestió ecològica.  
a) Així doncs, l'Ajuntament insta al Consell de Mallorca a revisar el contracte i les taxes que 
aquest ajuntament manté amb TIRME per tal de contribuir a aquests objectius. 
b) L'Ajuntament de Palma insta al Consell de Mallorca a no importar residus de fora de 
Mallorca per incinerar. 
Es fa votació separa dels punts: 
El punt 19 a) s’aprova per unanimitat 
El punt 19b) es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
20. L'Ajuntament de Palma insta a EMAYA a obrir un procés participatiu amb tècnics, veïns i 
comerciants per definir el tipus de sistema de recollida de fems s'implantarà al centre de 
Ciutat.  
S’aprova per unanimitat 
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Infraestructures 
 
21. L'Ajuntament de Palma lamenta la ineficiència i irresponsabilitat del regidor 
d'Infraestructures per la inacció davant gairebé 2 anys d'acords plenaris per cedir terrenys 
públics a entitats socials per a horts urbans.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Ordenança in-cívica 
 
22. L'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a la retirada de l'Ordenança in-cívica. 
Aquesta ordenança suposa un greu atac a les llibertats i dret de les veïnes i veïns de ciutat, i 
ataca de forma directa a la mobilització social, la cultura i als col·lectius més vulnerables. Així 
mateix, es preveuen les errades i abusos de poder per part de les autoritats competents, ja 
que és un text ambigu que donarà lloc a arbitrarietats en la seva aplicació.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Radicalitat Democràtica 
 
23. L’Ajuntament de Palma instaurarà els pressupostos participatius per tal que la ciutadania 
tengui el dret a decidir a quines inversions se destinen part dels diners públics. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
24. L’Ajuntament de Palma insta a tots els regidors i regidores de l’Ajuntament de Palma a 
comparèixer davant dels ciutadans per donar compte de la feina feta, explicar les línies de 
treball i resoldre dubtes que pugui generar la gestió municipal. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
25. L’Ajuntament de Palma insta al Parlament de les Illes Balears a reduir el nombre de 
signatures necessàries perquè els ciutadans puguin presentar propostes als plenaris municipals 
a través de les Iniciatives Populars Municipals. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
26. L’Ajuntament de Palma insta al Parlament de les Illes Balears a aprovar una llei de 
consultes per conèixer el posicionament de la ciutadania en diverses qüestions i vincular els 
resultats obtinguts, i així enfortir l’apoderament de la participació i un instrument per 
denunciar els incompliments electorals. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
27. L’Ajuntament de Palma introduirà en el Debat de l’Estat de la Ciutat un espai de 
participació ciutadana per tal que les entitats inscrites en el RMEC puguin aportar la seva visió 
en relació a l’estat de Palma. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Serveis Socials 
 
28. L’Ajuntament de Palma insta a la regidoria de Benestar Socials a pagar les “ajudes 
econòmiques urgents” de forma urgent en un màxim de 48 hores. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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29. L’Ajuntament de Palma insta a la regidoria de Benestar Socials a garantir la prestació de 
Serveis Socials en Palma i la plantilla municipal de treballadores socials més enllà del 31 de 
desembre del 2015. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
PROPOSICIONS DEL GRUP MUNICIPAL PSIB-PSOE 
 
Propostes de millora de l’atenció social 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a que la prestació de 
serveis socials,  per part de l’Ajuntament de Palma, quedi garantida més allà de 31 de 
desembre de 2015. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a garantir la continuïtat 
de l’actual plantilla de personal i a garantir la continuïtat de la cartera de prestacions i serveis 
de l’Àrea de Serveis Socials més allà de 31 de desembre de 2015. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a incrementar de manera 
progressiva el pressupost de l’Àrea de Serveis Socials i a no reduir cap programa i servei més. 
S’aprova per unanimitat 
 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a revisar els protocols i 
procediments de les “ajudes econòmiques urgents” per garantir que totes aquelles ajudes 
relacionades amb habitatge, cobertura de necessitats bàsiques vitals i alimentació, es paguin 
en un termini màxim de 48h des de la seva tramitació. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
5. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a millorar la gestió  per garantir 
que totes aquelles persones i famílies, usuàries de serveis socials, que tenen dret a la targeta 
d’aliments “Palma amb tu”, la rebin en un termini màxim de 48 hores. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
6. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a establir polítiques de salut 
pública, de control social de la prostitució i d’integració social i laboral d’aquest col·lectiu, 
especialment a Platja de Palma.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
7. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a potenciar els programes 
comunitaris dirigits a la infància i la família.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
8. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a establir un pla per combatre la 
pobresa amb infància i família.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
9. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a reduir les llistes d’espera als 
Centres de Serveis Socials que gestiona l’Ajuntament de Palma. 
S’aprova per unanimitat 
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10. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a garantir els serveis de menjador 
necessaris a les escoles de Palma durant tot l’any per evitar problemes de malnutrició infantil 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
11. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a impulsar els programes de 
reutilització dels llibres de text a les escoles de Palma per fomentar l’estalvi econòmic i la 
sostenibilitat mediambiental entre els escolars i les famílies de Ciutat. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
12. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a recuperar el programa ÈXIT de 
reforç escolar i el servei de recolzament a les AMIPES, a totes les escoles on es duia a terme. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
13. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a establir programes 
d’intervenció socioeducativa per a aquelles zones i famílies més desfavorides.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
14. El Ple de l'Ajuntament de Palma acorda millorar la dotació pressupostaria per a atenció a 
víctimes de violència de gènere, dotant de més recursos la prevenció d'aquesta xacra social. 
S’aprova per unanimitat 
 
15. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a establir un mapa territorial 
d’actuació en matèria de manteniment i infraestructures amb l’Àrea de Benestar Social 
prioritzant en funció d’aquelles barriades més desfavorides socialment, d’acord amb la 
diagnosi dels barris de Palma que elabora l’àrea de Benestar Social i amb l’objectiu de reduir 
desigualtats socials en el territori.  
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Propostes de defensa dels serveis públics 
 
16. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a dialogar amb la 
comunitat educativa per aconseguir entre tots millorar el sistema educatiu. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
17. Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a l’aprovació d’una llei que 
garanteixi les competències atribuïdes a l’Ajuntament de Palma per la normativa autonòmica 
anterior a l’entrada en vigor de la Llei 27/2013 de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració Local. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
18. El Ple de l’Ajuntament de Palma es compromet a exigir del Govern de les Illes Balears la 
delegació de les competències en matèria de serveis socials i educació en les mateixes 
condicions i el mateix pressupost amb que les exerceix actualment com a mínim. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
19. El Ple de l’Ajuntament de Palma es compromet a prioritzar les despeses corresponents a 
les competències que la Llei 27/2013 denomina “distintes de les pròpies” per damunt de la 
devolució de deute bancari en cas de superàvit. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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20. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a garantir que el servei de 
biblioteques municipals arriba a totes les barriades de Ciutat. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
21. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda  mantenir l’Oficina  de Informació al Consumidor ( 
OMIC), de l’Olivar malgrat el traspàs de competències al Govern de les Illes Balears, en 
aplicació de la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
22. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda  demanar un informe als Serveis Jurídics  i al Servei 
d’ Intervenció Municipals, en relació a la subvenció fins l’any 2018 a l’empresa que gestiona l’ 
escorxador, en l’aplicació de la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
23. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a apostar decididament pel 
transport públic com a factor de cohesió social i de sostenibilitat, incrementant la partida que 
es destina en el pressupost municipal a l’EMT.  
S’aprova per unanimitat 
 
24. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta que no s’hagi homogeneïtzat la imatge del mercat 
dels dissabtes de les Avingudes, malgrat la seva aprovació al Debat de l’Estat de la Ciutat de 
l’any 2013. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
25. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda subvencionar activitats i projectes relacionats amb 
la prevenció i la promoció a la salut, de les entitats ubicades a la nostra ciutat. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
26. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda el sacrifici zero dels animals de companyia en 
acollida al Centre Municipal de Protecció Animal de Son Reus. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
27. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda que el Dia del Medi Ambient es torni a celebrar a 
un punt de la nostra ciutat amb gran afluència de ciutadans, en cap de setmana i amb 
activitats de conscienciació dirigides a totes les edats. 
S’aprova per unanimitat 
 
28. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda la instal·lació de sistemes d’energia solar tèrmica 
per a la generació d’aigua calenta solar al tanatori de Son Valentí, de Bon Sosec, Piscines 
Municipals de Son Hugo, Rudy Fernandez i a la caserna de la Policia Local de Sant Ferran, 
segons indica el Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible de Palma aprovat el mes d’abril de l’any 
2013. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
29. El Ple de l'Ajuntament de Palma acorda un pla de xoc coordinat amb diverses àrees 
municipals, per a evitar la problemàtica derivada de la no recollida dels excrements dels 
animals de companyia a la nostra ciutat, per part dels propietaris amb conductes incíviques. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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30. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a retirar les bústies de 
recollida pneumàtica mentre no hi hagi sentencia definitiva al plet interposat. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
31. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a consensuar amb veïns i 
comerciants de la zona, així com amb el teixit associatiu competent (per exemple Arca) la 
solució definitiva a la recollida del casc històric de Palma, en substitució a la recollida 
pneumàtica. 
S’aprova per unanimitat 
 
32. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a solucionar en caràcter 
immediat el greu problema de la neteja estiuenca a la Platja de Palma, dedicant-hi els recursos 
necessaris, atès els 10 milions d’euros de benefici en què tancà l’any 2013 EMAYA 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
33. L’Ajuntament es compromet a que  l’IMI sigui el responsable de la gestió informàtica 
municipal quan finalitzi el contracte amb l’empresa T-System, garantint la formació que calgui 
als tècnics i treballadors de l’IMI i participant en els processos de contractació amb empreses 
externes quan sigui necessari. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Propostes de dinamització econòmica i ocupació 
 
34. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a que la creació de feina estable i de qualitat sigui 
l’objectiu prioritari de l’Àrea de Turisme.  
S’aprova per unanimitat 
 
35. El Ple de l’Ajuntament de Palma demana als empresaris hotelers i sindicats un conveni 
d’hosteleria  just i equitatiu entre treballadors i empresaris.  
S’aprova per unanimitat 
 
36. L’Ajuntament reprendrà a través de Palma Activa polítiques actives d’ocupació convocant 
tallers ocupacionals i cursos de formació amb pràctiques retribuïdes, amb orientadors laborals 
per ajudar les persones desocupades a tornar al mercat laboral. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
37. Palma Activa exigirà fons del Pla  Europeu d’Ocupació Juvenil per a implementar a Palma la 
garantia juvenil consistent en facilitar ocupació i formació als joves que han perdut la feina o 
que en acabar els estudis no n’han trobat. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
38. L’Ajuntament  aplicarà bonificacions o exempcions fiscals a les empreses que es 
comprometin a allargar la temporada turística fins a nou mesos l’any, mantenint les seves 
plantilles i contractant més personal. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
39. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda que les fires i mercadets artesanals que se celebrin 
a la nostra ciutat, siguin de productes manufacturats a les Illes Balears i per empreses i 
autònoms donants d’alta a la nostra comunitat, per a afavorir a aquest teixit empresarial. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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40. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern, atesa l’existència de superàvit, a 
baixar els imposts a les famílies fins al límit que suposi donar compliment a la promesa 
electoral del PP de no pujar imposts. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
41. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a destinar, puntualment i per 
enguany, part dels beneficis d’EMAYA a solucionar les necessitats més bàsiques dels ciutadans 
i ciutadanes de Palma. 
S’aprova per unanimitat 
 
42. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a reclamar a les institucions del 
Estat i al Consorci Platja de Palma que posin en marxa el projecte de reforma del CAZ de Platja 
de Palma com prioritari per impulsar i reforçar la renovació del nostre primer destí turístic. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Propostes relatives a projectes de ciutat 
 
43. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a defensar els interessos de la 
ciutat davant Autoritat Portuària, front el Projecte d'Ampliació del Port de Palma, considerant 
dit projecte com el de major envergadura que es durà a terme en els propers anys i que 
modificarà de manera substancial la fisonomia de la ciutat i l’ús i la relació de la ciutat amb el 
port. 
S’aprova per unanimitat 
 
44. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a fer públic i a aprovar l'Avanç del 
PGOU, de manera urgent per conèixer la proposta de model urbanístic que té projectat pel 
futur de la ciutat. 
S’aprova per unanimitat 
 
45. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a defensar davant els interessos 
particulars l'interés general, en particular, amb referència al Front Marítim i  a la barriada del 
Jonquet, així com les zones rurals de Son Sardina o S'Indioteria. 
S’aprova per unanimitat 
 
46. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a esbucar el més aviat possible 
l'antic estadi del Lluís Sitjar i a incorporar els terrenys , dins l'Avanç de la Revissió del 
PGOU, com a Zona Verde i Equipaments de la Falca Verda.  
S’aprova per unanimitat 
 
47. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a redactar propostes viables i 
cercar solucions als immobles i projectes que resten paralitzats a la ciutat, entre d'altres, 
l'estadi del Balears, l'edifici de Gesa, l'Hospital de Son Dureta, les Cases de Son Ametller, la 
piscina de S'Aigua Dolça, l'antiga pressó, la rehabilitació del Baluard des Príncep i del Bastió 
dén Berard, els molins des Jonquet o la Torre d’en Pau. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
48. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta la nefasta gestió de l’equip de govern amb la 
construcció del Palau de Congressos, d’ençà que va instar unilateralment la paralització de les 
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obres a l’empresa constructora, que s’ha traduït en una pèrdua milionària pels ciutadans i 
ciutadanes de Palma. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
49. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a dotar als projectes del Centre 
de Recurs per a la Creació Artística i d’Artistes Residents de la quantitat suficient per promoure 
projectes de qualitat que potenciïn i donin suport als artistes i creadors, establint una política 
cultural d’impuls als processos creatius i a la recerca i investigació de l’art contemporani per tal 
que Palma sigui un referent cultural de primer ordre.    
S’aprova per unanimitat 
 
50. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a posar en marxa urgentment les 
obres del Pavelló Poliesportiu de Son Oliva. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
51. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a traslladar la solució adoptada 
per la dotació de serveis a la barriada d’Establiments a qualsevol altre barriada que es trobi en 
similars condicions. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
Propostes contra el retrocés democràtic 
 
52. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a publicar les dades actualitzades 
sobre transparència econòmica i comptable a la web i traslladar a la ciutadania una informació 
certa respecte a la situació econòmica de l’Ajuntament de Palma i no manipular les dades 
d’intervenció. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
53. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a aplicar el codi ètic -aprovat pel 
consistori- al gerent d’EMAYA, respecte a la recent condemna per injuriar un treballador de 
l’empresa. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
54. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a que s'actuï de forma urgent i, 
en virtut de l'aplicació de l'ordenança cívica, a elaborar programes “per abordar la 
problemàtica de la prostitució, per a la inclusió social de persones sense sostre i per a la 
reinserció laboral de les persones que practiquen la venda ambulant. 
S’aprova amb 25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
55. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a que s'elabori urgentment, amb 
la participació dels afectats, el reglament de participació dels artistes de carrer de la ciutat de 
Palma i que va quedar pendent de desenvolupar a l’Ordenança de Convivència Cívica. 
S’aprova per unanimitat 
 
56. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a impulsar i donar suport al 
Consell Escolar de Palma per garantir la participació i el consens de tots els components del 
sector educatiu de Ciutat en les polítiques educatives de l’Ajuntament. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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57. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a posar en marxa un pla 
d’actuació al area de cultura que garantís la aplicació del Codi de Bones Practiques a l’hora de 
seleccionar i contractar las artistes i projectes. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
58. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda dotar dels pressupostos adients per a que les 
entitats veïnals puguin desenvolupar les activitats socio-culturals a les barriades. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
59. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta el retard en el nomenament d’un nou Defensor/a 
de la Ciutadania de Palma, consensuat amb l’oposició. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
60. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta la falta d’assumpció de responsabilitats polítiques 
per part del regidor Navarro en el vergonyós assumpte de la manipulació de les oposicions de 
la Policia Local. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
61. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta la gran quantitat d’acords adoptats pel plenari i 
incomplerts per l’equip de govern, entre els quals podem destacar: 

- Que la posada en marxa de la “targeta d’aliments Palma amb tu” hagi tardat dos anys i 
encara així, actualment no quedi garantida la “cobertura de demanda d’aliments” per 
part dels col·lectius vulnerables.  

- Que no s’hagi augmentat la quantitat destinada a les subvencions a les AMIPES per que 
puguin garantir els serveis complementaris de escoles e vacances amb menjador.  

- Que no s’hagi posat en marxa pel pròxim curs un banc de llibres de texts, de forma 
coordinada amb les federacions d’associacions de pares i mares d’alumnes. 

- Que no s’hagin tornat obrir les biblioteques dels barris que aquest govern ha tancat en 
aquesta legislatura. 

- Que no s’hagi posat en marxa, un any mes, l’execució del poliesportiu de Son Oliva. 

- Que no s’hagin adoptat mesures per a la reducció de les llistes de espera dels Centres de 
Serveis Socials que gestiona l’Ajuntament de Palma.  

- Que no s’hagin adaptat els programes i protocols interns de l’àrea de serveis socials a la 
nova situació social i econòmica, millorant així la resposta a les principals demandes i 
necessitats dels ciutadans i ciutadanes de Palma, sobre tot dels col·lectius més 
vulnerables.  

- Que no s’hagi fet efectiu el compromís amb la lluita contra la pobresa infantil i posar els 
infants i les famílies en el nucli de les seves politiques. 

- Que no s’hagi implantat de manera sistemàtica i transversal clàusules socials en la 
contractació pública municipal i de les empreses públiques municipals d’obres i serveis, 
enfocades a la reinserció laboral de persones ocupables. 

- Que aquesta sigui una legislatura perduda per fomentar amb mesures concretes la 
mobilitat sostenible i el transport públic.  

- Que no s’hagi apostat definitivament per crear espais públics per a vianants, substituint 
carrers destinats al trànsit per carrers per a vianants. 

- Que no s’hagi aprovat un pla d’ocupació municipal que contempli diverses modalitats de 
contractació: aturats de llarga durada sense prestació d’atur, aturats amb prestació d’atur 
a canvi d’una retribució complementària i aturats joves que combinin treball amb 
formació.  
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- Que, un any després de la posada en marxa de l'ordenança, no existeixi la suficient 
dotació policial dedicada al control de l'ocupació de la via pública. 

- Que no s'hagi signat un conveni de coordinació i finançament de policia turístic amb el 
Govern Balear, que cobreixi les expectatives de servei i personal de anteriors legislatures. 

- Que s’hagi reduït, de 35 a 8, el nombre de policies turístics. 

- Que hores l'oficina que té la policia a Platja de Palma no estigui oberta 24 hores en 
temporada. 

- Que no s'hagi fet públic el pla estratègic ni la proposta d'objectius, per al que resta de 
legislatura, de la Policia Comunitària. 

- Que seguim sense saber quants policies operatius més hi ha al carrer, ni de quines 
unitats provenen i a quines unitats s'han destinat. 

- Que no s'hagi convocat ni una sola vegada la comissió no permanent de Bandes Juvenils. 

- Que continuï la manca de control sobre a els abocaments il·legals als solars, boscs i 
zones rústiques de la ciutat; i la falta de manteniment de zones com el torrent de sa Riera 
o l'entorn del tren de Sóller. 

Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
62.El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a publicar a la plana web 
municipal la relació d’acords presos al plenari, juntament a les actuacions dutes a terme 
tendents al compliment d’aquests acords. 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
PROPOSICIONS DEL GRUP MUNICIPAL PP 
 

A) FOMENT DE L’OCUPACIÓ.  

1. El Ple de l’Ajuntament acorda mantenir la política de estabilitat pressupostaria dels any 
2012,2013 que permeti la congelació d’imposts també a l’any 2015 i la seva no adaptació dels 
diferents tributs a la inflació. 
S’aprova per 16 vots  a favor (PP) 9 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
2. El Ple de l’Ajuntament acorda mantenir les diferents polítiques de foment de la dinamització 
( declaració de zona d’afluència turística, normativa de terrasses, etc..) que s’han traduït en un 
impacte positiu en la imatge turística de la ciutat, un impuls al nostre comerç, restauració, i als 
hotels de ciutat,  esdevenint-se en un element desestacionalitzador de la nostra economia , 
reforçant Palma amb un producte alternatiu al tradicional sol i platja.  
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
3. El Ple de l’Ajuntament  insta a l’equip de govern a mantenir les iniciatives de foment de 
l’emprenedoria i d’afavorir el contacte entre empreses i ciutadans amb esdeveniments com  la 
Fira d’Ocupació Palmajob. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 abstencions (PSIB-PSOE ) i 3  en contra (MÉS) 
 
4. El Ple de l’Ajuntament defensa la estabilitat institucional reflectida a la constitució espanyola 
com a instrument que afavoreix la consolidació de la actual recuperació econòmica.  
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE  i MÉS) 
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5. El Ple de l´Ajuntament  insta al equip de govern municipal a incentivar el coneixement, la 
responsabilitat i el  posicionament transversal que implica la candidatura de Palma a Patrimoni 
Mundial de la UNESCO.  
S’aprova per unanimitat 
 
6. El Ple de l’Ajuntament acorda instar al govern municipal a la negociació de la reestructuració 
del deute a llarg termini bancari, que permeti una reducció de l’actual ritme de amortitzacions 
de més de 80 milions d’euros fets als pressuposts 2012 i 2013. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
7. El Ple de l’Ajuntament acorda mantenir una gestió de tresoreria que permeti el pagament 
als proveïdors a 60 dies des del registre de la factura. 
S’aprova per 19 vots a favor (PP i MÉS) i 9 vots en contra (PSIB-PSOE ) 
 
8. El Ple de l’Ajuntament acorda elaborar un Pla integral de neteja i eliminació d’elements 
vegetals de  les murades de Palma, dintre del marc de la protecció del patrimoni històric de la 
ciutat. 
S’aprova per unanimitat 
 
9. El Ple de l’Ajuntament insta a l'equip de Govern a presentar i tramitar i aprovar el document 
d'Avanç de la revisió del PGOU,  inclusiu del projecte de la ciutat del futur. 
S’aprova per 25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
10. El Ple de l’Ajuntament insta a l'equip de Govern  a mantenir la política de gestió a les 
empreses municipals que garanteixi la seva viabilitat economico-financera. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
B) AJUDA ALS MÉS FEBLES. 
  
1. El ple de l’Ajuntament de Palma acorda seguir mantenint  l’esforç en matèria pressupostària 
i de tresoreria a l’Àrea de Benestar Social i Igualtat per tal de garantir la continuïtat dels 
programes i serveis dirigits a la protecció dels col·lectius més vulnerables assegurant-ne, tant 
com sigui possible, la seva inclusió i promoció social. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
2. El ple de l’Ajuntament de Palma acorda intensificar, des de l’Àrea de Benestar Social, el 
treball coordinat amb altres administracions per tal d’assegurar una major protecció de les 
persones en risc de pobresa i/o exclusió social, tant des del punt de vista de l’atenció 
individual, com des de la promoció de polítiques preventives i comunitàries. 
S’aprova per 25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
3. El ple de l’Ajuntament de Palma acorda intensificar la coordinació entre les diferents 
administracions competents en l’àmbit dels Serveis Socials per tal de millorar la prevenció i 
l’atenció social de la infància i les seves famílies amb l’objectiu de pal·liar les situacions de 
pobresa infantil i que es converteixin en cròniques. 
S’aprova per 25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
4. El ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a garantir l’accés en condicions 
d’igualtat a les prestacions de la xarxa de serveis socials municipals, i a procurar que les 
persones rebin l’atenció adequada a la seva situació. 
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S’aprova per 25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
5. El ple de l’ajuntament acorda garantir un procés d’adaptació a la nova normativa derivada 
de la llei de racionalització de les administracions públiques que minimitzi l’impacte del 
possible canvi d’administració als ciutadans. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
6. El Ple de l’Ajuntament insta a l'equip de Govern a continuar i intensificar en la mesura de les 
possibilitats legals i pressupostàries, la política d'afront als desnonaments, mitjançant la 
interlocució amb els bancs, plataformes d'afectats i resta d'administracions i col·legis 
professionals. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
7. El ple de l’ajuntament acorda implementar rutes segures per a escolars en el curs 2014/15. 
S’aprova per unanimitat 
 
8. El Ple de l’ajuntament insta a l’equip de govern a promoure  la conscienciació de la 
ciutadania per combatre l’abandonament i  el maltractament animal, amb la potenciació de la 
esterilització de cans i moixos , amb la col·laboració con las entitats i societat civil. 
S’aprova per unanimitat 
 
9. El Ple de l’Ajuntament insta a l'equip de Govern a donar solució als desperfectes de execució 
d'obra  del bloc XII de les cases del Camp Redó, i continuar amb el projecte social i renovació 
urbanística del conjunt d' aquets habitatges. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
C) MODERNITZACIÓ I SOSTENIBILITAT DE LA CIUTAT. 
 
1. El ple de l’ajuntament acorda mantenir la transformació de la nostra ciutat en una ciutat 
intel·ligent (smartcity) a través de la smartoffice ampliant la col·laboració amb la iniciativa 
privada i la resta d’Administracions, liderant el concepte smartdestination a nivell nacional i 
internacional. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
2. El ple de l’ajuntament acorda prioritzar les solucions smart per  assolir una mobilitat 
intel·ligent amb l’ús dels diferents mitjans de transport alternatiu. 
S’aprova per unanimitat 
 
3. El Ple de l’ajuntament insta a l’equip de govern a presentar mesures concretes 
consensuades per aconseguir progressivament els objectius marcats al PMUS 
S’aprova per unanimitat 
4. El Ple de l’ajuntament insta a l’equip de govern a promoure la notificació electrònica dins 
l’estratègia d’impuls de l’administració electrònica.  
S’aprova per unanimitat 
 
5. El ple de l’ajuntament de Palma acorda desplegar l’estratègia de gestió policial d’Orientació 
a la resolució dels problemes reals de la ciutadania amb la nova Policia Comunitària, millorant 
la seguretat ciutadana i optimitzant la seva eficàcia i eficiència,  atenent a les demandes 
ciutadanes per tots els canals d’entrada: 092, dependències policials, DMS ... 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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6. El ple de l’ajuntament de Palma acorda millorar el civisme i la convivència a través de la 
informació, conscienciació, i educació  mitjançant la Policia Local, com a missió important de la 
mateixa, amb les eines policials i jurídiques disponibles, potenciant les aliances amb el CNP i 
altres organismes (  UIB ,   Associacions ... ). 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
7. El Ple de l´Ajuntament insta a l’equip de govern a impulsar una millora del manteniment de 
les infraestructures esportives municipals prioritzant les pistes esportives d’exteriors, els 
pavellons de Son Oliva, Secar de la Real, Josep Amengual, Joan Seguí, Vivero-Hispania, Toni 
Pizá, Son Cotoner, i Borja Moll i les platges de les piscines municipals.  
S’aprova per unanimitat 
 
8. El ple de l’ajuntament acorda consolidar  les Brigades Exprés Escoles en els futurs contractes 
de manteniment per l’èxit en els resultats aconseguits. 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
9. El Ple de l’ajuntament insta a l’equip de govern a fomentar la participació dels ciutadans dins 
les decisions de govern consolidant els actuals òrgans ja creats i les noves oportunitats que 
ofereixen les noves tecnologies (xarxes socials, servei DMS,..). 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 9 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
10. El Ple de l’Ajuntament insta a l'equip de Govern  a continuar amb el procés de execució 
subsidiària per  l'enderrocament del Lluís Sitjar  i proposar l’adquisició d'aquets  terrenys 
mitjançant   terrenys on  es troba l'estadi de Son Moix. 
S’aprova per unanimitat 
 
11. El Ple de l’Ajuntament insta a l'equip de Govern  a impulsar la facturació electrònica i 
ampliació de les tramitacions dels ciutadans digital. 
S’aprova per 19 vots a favor (PP i MÉS) i 9 abstencions (PSIB-PSOE)  
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari adjunt i  secretari general del Ple acctal 
 


